
n hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, canlı yayında ekonomiyedair soruları yanıtladı. Enflasyondaki düşüşe işaret eden Şimşek,“Enflasyonda kalıcı bir düşüş başladı. 2025’in başında enflasyon30'lu rakamlara düşecek. Haziran, temmuz gibi 20’li rakamlara dü-şecek. Yılın sonunda da bizim hedefimiz yüzde 17. Dolayısıyla ge-lecek senenin sonunda enflasyonu yüzde 20'lerin altına indirece-ğimiz konusunda samimiyiz” ifadelerini kullandı. Cari açığı 19 mil-yar dolar civarına indirdiklerini aktaran Bakan Şimşek, uluslarara-sı rezervlerin ise 147 milyar dolar civarına çıktığını belirtti.
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SUDAN’DA KOLERA NEDENiYLE
315 KiŞi HAYATINI KAYBETTi
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GÜNEŞ’iN iSTEDiĞi OYUNCULAR
DEVRE ARASINDA ALINACAKaLi OSman OSma 11’de

DERBİ ÖNCESİ

eSma SarmıŞ 7’de

“AHLAK”-SIZ-LIK

dr. Seyfi ŞaHin 6’da

TÜRK AİLESİ

UğUr CanBOLat 10’da

AH BERABERLİK

nabD Federal Soruşturma Bürosu (FBI),Florida’daki golf kulübünde eski Başkanve Cumhuriyetçi Partinin 2024 başkan-lık yarışındaki adayı Donald Trump’ayönelik “suikast girişimi gibi görünenolayı” soruşturduğunu açıkladı. ABDGizli Servisi Direktör Vekili RonaldRowe, Trump’ın Florida’daki yerleşke-sinde, başkan olduğu günlerdeki gibi enüst düzeyde güvenlik hizmeti aldığını vekendisinin de bunun farkında olduğunusöyledi. / 7’De

Trump'a ikinci 
suikast girişimi

meb ‘Yok’ DeDi, her 10 VeliDen 4’Ü öDeDiğini söYleDi

Bir araştırma şirketi,eğitimde artan fiyat-lara odaklandı. Biniaşkın velinin katılımsağladığı çalışmada,kırtasiye ve servisücretleri ele alındı.Raporda çarpıcı birveri de ortaya çıktı.Her 10 veliden 4’üzorunlu bağış yaptı-ğını söyledi

Zorunlu bağış 
bilmecesi

BAKANLIK YASAKLIYOR
n 2024-2025 eğitim-öğretim yılı geçtiğimiz hafta baş-ladı ancak her kalemde artan fiyatlar hala tartışmakonusu. Bir araştırma şirketi de bini aşkın velininkatılımıyla bir rapor yayımladı. NTV’de yer alan ha-bere göre, çocuğunu okula gönderen bir veli zorun-lu bağış adı altında kayıt ücretinin istendiğini ve burakamların 100-150 bin liraya kadar çıktığını belir-tirken, 80 bin lira bağış adı altında kayıt ücreti öde-yen bir tanıdığının olduğunu söyledi. Milli EğitimBakanlığı’nın (MEB) yayımladığı genelgeye göre,devlet okullarında kayıt parası veya bağış adı altın-da zorunlu ücret alınmayacağı belirtildi.

TEKİN: BAKANLIĞIMIZA ULAŞIN
n Veliler, fahiş fiyat artışlarına karşı denetleme geti-rilmesini isterken, Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekinokullarda kayıt ücreti alındığına ilişkin iddialarıngerçeği yansıtmadığını söyledi. Tekin, “Bu şekilde,‘Kayıt ücreti alınıyor’ ifadesi öğretmen ve idareci ar-kadaşlarımızı zan altında bırakabilecek ciddiitham. Bunu kabul etmiyorum. Bu yıl okullaraçılmadan önce 43 maddelik genelge gönder-dik. Hala bu konuda şikayeti olan varsaBakanlığımıza ulaşsın, gereğini yapalım.Para vermeyen öğrenciyi kayıt etmi-yorum diye bir şey yok” dedi. / 6’Da

KARARA UYMAYANLAR VAR
n araştırmaYa göre, velilerin yüzde 43’ü çocuğunuokula kaydettirebilmek için ücret ödemek zorundakalıyor. Böylece bazı okullarda MEB kararına uyul-madığı ortaya çıkıyor. Öte yandan UKOME kararınagöre, en kısa mesafe okul servis ücreti 23 bin liraolarak belirlenmişti ancak bazı okullarda da bu üc-ret 90 bin liraya kadar çıkıyor. Konuya ilişkin açıkla-ma yapan Yusuf Akın, “Devlet okulunda öğrencisiolanların yüzde 54 oranında artık servisi değiltoplu taşımayı kullanıyor. Ya da öğrencilerin özelaraçla getirildiğini görüyoruz. Okula ulaşım ko-nusunda tercihler mecburen değişti” dedi. Yusuf 

Tekin

Öğr. GÖr. Hande Ortay 5’te

TÜRKİYE-LİBYA 
ARASINDAKİ İLİŞKİLER

Yardım ilanıyla
teröre destekSosyal medya üzerindentoplanan bağışları, DEAŞve El-Kaide üyelerinin eş ve çocuklarının da bulunduğu Suriye’dekikamplara aktararak, te-rör örgütlerine finansaldestek sağladıkları belir-lenen 5 şüpheli İstan-bul’da düzenlenen ope-rasyonla yakalandı
n istanbul Terörle Mücadele Şube Müdürlü-ğü ekipleri, terör örgütü faaliyetlerinin deşif-re edilmesi ve finans kaynaklarının tespitineyönelik çalışmalarını sürdürüyor. Çalışmalarkapsamında terör örgütleriyle bağlantılı sos-yal medya hesaplarını da inceleyen terörlemücadele ekipleri, bazı şüphelilerin, Suri-ye’deki ihtiyaç sahiplerine ulaştıracaklarınıbahane ederek sosyal medyada, “kış ayların-da soba ve yakacak yardımı”, “Kurban Bayra-mı’nda küçükbaş hayvan kesimi yardımı” ile“kamplarda kalan ailelere destek” gibi ilanlarverdiklerini belirledi.

n ihtiYaÇ sahiplerinin görsellerinin de yer al-dığı bu ilanlar aracılığıyla dinin istismar edil-diği anlaşıldı. Ekipler, bu ilanlarda bağışlarıdolar ve kripto para olarak da talep edenşüphelilerin, sosyal medyadaki yardım ilan-ları üzerinden toplanan bağışlarla terör ör-gütüne finansal destek sağladıklarını ortayaçıkardı. Ekipler, çalışmaların tamamlanması-nın ardından kimlikleri belirlenen 5 şüpheli-yi, düzenledikleri eş zamanlı operasyonda 5adreste gözaltına aldı. Adreslerde yapılanaramada çok sayıda dijital materyal ele geçi-rildi. Şüphelilerden 2’si tutuklandı. / 6’Da
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n Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, başbakanlık gör-evinde bulunduğu 2005’te ilk kez BM 60. Genel Kurulu gö-rüşmelerine katıldı. Erdoğan, Genel Kuruldaki hitabında,“Her şeyden önce kendini yenileyen, daha demokratik ve şef-faf, tüm üyelerin ortak iradesini temsil kabiliyetine sahip,uluslararası ihtilafların çözüm zemini olan, dünya barışınınteminatı olarak görülen, saygınlığı, tüm üyeleri tarafından yü-celtilen, daha aktif ve daha dirayetli bir BM teşkilatı, insanlı-ğın ortak yararınadır” mesajını verdi.
DÜNYA BEŞTEN BÜYÜKTÜR” VURGUSU
n erDoğan, cumhurbaşkanı sıfatıyla ise ilk kez 2014’teki BM69. Genel Kuruluna hitap etti. BM’nin reform ihtiyacını “Dün-ya beşten büyüktür” ifadesiyle dile getiren CumhurbaşkanıErdoğan, şu değerlendirmeleri yaptı: “Daha fazla gecikme-den, daha fazla mazlum insan, masum insan hayatını kaybet-meden, küresel vicdan daha fazla yaralanmadan, BirleşmişMilletler sorunlara ağırlığını koymalıdır. Altını çizerek ifadeetmek isterim ki, dünya beşten büyüktür. Tüm alınan karar-lar, bakıyorsunuz bir ülkenin iki dudağı arasındadır.” / 6’Da

14'üncü kez 
BMGK'ye 
hitap 
edecekCumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Birleşmiş Milletler Genel Kuruluna (BMGK)24 Eylül Salı günü 14’üncü kez hitap edecek

Kalıcı düşüş başladıKırmızı ve gri 
kategorideki 

2 terörist etkisiz
n Diyarbakır İl Jandarma Komutanlı-ğınca yapılan istihbari çalışmalarsonucu Lice ilçesi kırsalında “GÜRZ-14” operasyonu gerçekleştirildi.Kırmızı kategoride aranan SözdeAmed Eyalet Sorumlusu Hebun PiroAmed (K) adlı Zırav Taş ve gri kate-goride aranan Botan (K) adlı FehmiBaşkurt etkisiz hale getirildi. / 6’Da

Bakan Şimşek, bir programda yaptığı açıklamada enf-lasyon hedefleri ve enflasyondaki düşüşe dikkat çekti

n DiYarbakır’Da Merkez Bağlar ilçesi-nin Tavşantepe Mahallesi’nde 21 Ağus-tos’ta kaybolan ve 8 Eylül’de Eğertut-maz Deresinde cansız bedenine ulaşılanNarin Güran’ın öldürülmesine ilişkin Di-yarbakır Cumhuriyet Başsavcılığıncayürütülen soruşturma sürüyor. Adli TıpKurumu’nun raporına göre, 8 yaşındakiNarin’in boğularak öldürüldüğü tespitedildi. Boyun ön kas grubunda ve çenealt grubunda kanama görüldü.
91 ÖRNEK ALINMIŞTI
n kÜÇÜk Narin’in otopsi işlemlerinde 91örnek alınmıştı. Ön otopsi belgesinegöre, 91 doku örneği, istismar dahil hertürlü suçu ortaya çıkaracak şekilde alın-dı. Adli tıp uzmanlarının ilk izlenimle-rinde, çocuğun cesedinde ciddi anlamdaçürüme başlamış olduğu tespit edildi.Raporda, “Gözle görünür bir kesici-deli-ci alet veya ateşli silah yaralanması yok”ifadeleri kullanıldı. Ayrıca iç kanamabulgusu elde edilmediği belirtildi.
YENGESİ TUTUKLANDI
n Cesetteki çürüme nedeniyle ölüm za-manına ilişkin bir beyanda da bulunula-mayacağı vurgulandı. Narin’in nasıl vene zaman öldürüldüğü, kaç gün suyunaltında kaldığı, öldürülmeden önce cin-sel istismara uğrayıp uğramadığı, vücu-dundaki kemiklerin nasıl kırıldığı soru-ları ise otopsi raporuyla ortaya çıkacak.Cinayete ilişkin gözaltına alınan Narin’inyengesi Hediye Güran, ‘Kasten öldürme-ye iştirak’ suçlamasıyla tutuklandı.

Küçük Narin 
boğularak 
öldürüldü

Rum Kesimi'nde
skandal pankart
n Yunanistan temsilcisi Panathinaikos,hazırlık maçında İsrail ekibi Maccabi TelAviv ile Kıbrıs Rum Kesimi’nde karşıkarşıya geldi. Türk antrenör Ergin Ata-man’ın çalıştırdığı Panathinaikos taraf-tarı Türkiye’ye işgalci göndermesi ya-pan pankart açtı. Ataman, yaptığı açıkla-mada, “Bir grup taraftar tarafından bu-rada gördüğümüz misafirperverliğe ya-kıştıramadığım bir siyasi pankart açıldı.Ben bu duruma dikkat çekmek için tep-kimi en sert şekilde gösterdim” dedi.
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Sigara ve alkol 50 yaş üstü erkeklerde 
baş boyun kanseri riskini artırıyor 

Bolu'daki klinik, diş ve çene bozuklukları tedavisinde bölgenin hizmetinde 

Rektörden doktor adaylarına "güler yüz" tavsiyesi 

Dr. Abdurrahman Yurtaslan Ankara Onkoloji 
Eğitim ve Araştırma Hastanesi Kulak Burun 
Boğaz Kliniği Eğitim ve İdari Sorumlusu Doç. Dr. 
Caner Kılıç, sigara ve alkol tüketen 50 yaş üstü 
erkeklerde baş boyun kanserlerinin daha sık 
görüldüğünü, erken teşhisin hayat kurtardığını 
belirtti. 

 
Eylül ayının üçüncü haftası halkın bilinçlen

mesini artırmak amacıyla kutlanan "Baş Boyun 
Kanserleri Farkındalık Haftası" dolayısıyla AA 
muhabirine açıklamalarda bulunan Kılıç, 
günümüzde sıklıkla ortaya çıkmaya başlayan baş 
boyun kanserlerinin yüz, ağız boşluğu, geniz böl
gesi, yutak, gırtlak ve burun boşluğunu il
gilendiren tümörlerin oluşturduğunu söyledi. 

 
Kılıç, dünya genelinde baş boyun kanserinin 

görülme oranına ilişkin "Dünya Sağlık Örgütü 
verilerine göre her yıl yaklaşık 700750 bin yeni 
vaka görülmektedir. Tüm kanserlere bağlı ölüm
lerin yaklaşık 450 bini baş boyun kanser
lerinden oluşmaktadır." bilgilerini verdi. 

 
"Bizim için en önemli şey fiziki muayenedir" 

Ağız boşluğu ile yüzdeki geçmeyen yaralar, 
yutma güçlüğü ve 15 günden uzun süren ses 
kısıklığı belirtisi bulunan hastaların kulak burun 
boğaz hekimine başvurarak fiziki muayenelerini 
yapmalarının önemini vurgulayan Kılıç, yüz böl
gesindeki asimetrik şişlikler ile boyun bölgesin
deki uzun süreli şişliklerin de kanserlerin 
semptomları arasında yer aldığını ifade etti. 

 
Kılıç, hastalığın teşhisinin fiziki muayeneyle 

yapıldığını, ekstra bir tarama yöntemi yapmaya 
gerek olmadığını anlatarak, şöyle konuştu: 

 
"Ancak hasta tanı aldıktan sonra radyolojik 

olarak ultrason, tomografi, MR ve yerine göre 
PET/BT çekilip tedavi planlanması ona göre 
yapılır. Bizim için en önemli şey fiziki 
muayenedir. Bu hastalık daha çok sigara içen, 
alkol kullanan hastalarda arttığı için 50 yaşından 
sonra erkeklerde daha sık görülen tümörlerdir. 
Günümüzde 5080 yaş arasında daha fazla 
görülen tümörlerdir." 

 
"Baş boyun kanserlerinde erken teşhis hayat 

kurtarır" 

Baş boyun kanserine dikkat çekmek amacıyla 
hastalar, hasta yakınları ve doktorlarla çeşitli 
etkinlikler düzenleyeceklerini dile getiren Kılıç, 
erken teşhisin öneminin altını çizerek, şunları 
kaydetti: 

 
"Tüm kanserlerde olduğu gibi baş boyun 

kanserleri de sinsi hastalık olarak bilinebilir eğer 
erken teşhis edilmezse yüzde ciddi deformite, 
organ kayıpları ve ölümle sonuçlanacak durumla 
karşı karşıya kalabiliriz. O yüzden erken teşhis 
hem hasta konforu hem yaşam kalitesi açısından 
hem de hayata tutunma açısından çok önemlidir. 
Yani sinsi hastalık olarak bilinen kanserlerden 
olan baş boyun kanserlerinde erken teşhis hayat 
kurtarır. 

 
Ağızda ve yüzde yaklaşık 15 günden uzun 

süren yaraları, ses kısıklıkları ve boyunda şişlik
leri olan hastalarımız, lütfen bu şikayetleri 
önemsesinler. Lütfen bir kulak burun boğaz 
hekimine ve uygun bir hastaneye mutlaka 
muayeneye gitsinler. Erken teşhis önemlidir, 
hayat kurtarır. "

BAİBÜ Diş Hekimliği Fakültesi 
bünyesinde 12 yıl önce kurulan 
klinik, 33 ünite ve 28 hekimle 
Bolu'nun yanı sıra İstanbul, 
Ankara, Düzce, Karabük, Zongul
dak, Bartın, Sakarya ve Kocaeli'
den hastalara tedavi olma imkanı 
sunuyor. 

BAİBÜ Diş Hekimliği Fakültesi 
Dr. Öğretim Üyesi Musa Bulut, AA 
muhabirine, "Batı Karadeniz'de 
en geniş kapsamlı ortodonti klin
iği" olarak Bolu ve çevre illerden 
hastalara aynı gün içerisinde 
işlemlerine başlayarak hizmet 
verdiklerini söyledi. 

Bulut, klinikte diş ve çene 
bozukluklarının tedavisine yöne
lik hizmet verdiklerini dile getir
erek, "Çene genişletmeleri, geri 
kalan çenelerin ilerletilmesi, alt 
çene ve üst çene olabilir bu, tel te
davisi ve çene ameliyatları yapıy
oruz. Diş hekimliği kapsamında 
bakıldığında doğumdan itibaren 
dudak ve damaktaki yarıkların 
tedavisi de ortodonti kliniğinde 

yapılıyor." dedi. 
 
Ortodontik muayenenin kalıcı 

dişlerin çıkmasıyla yapılması 
gerektiğini belirten Bulut, şunları 
kaydetti: 

 
"Bu da kişiden kişiye 

değişmekle birlikte 6 ile 7 yaşa 
denk geliyor. Daimi dişlerin 
sürmeye başlamasıyla aileler 
muayene için çocuklarını bize ge
tirebilirler. Birçok hekimden 
'Çocuğun gelişimi bitsin, öyle 
ortodontiye getirin.' diye bir 
şeyler duyuyoruz. Hastaları yan
lış yönlendiriyorlar. Bu yönlendir
menin sonucunda da hastaların 
gerekli düzeltimlerini yapabile
ceğimiz, kemik büyümesinin hızlı 
olduğu zamanı kaçırdığımız çok 
fazla hastamız oluyor. İleride de 
bu çene yamukluklarının ameliy
atla düzeltilmesi gerekiyor. Böyle 
olmaması için 7 yaşından itibaren 
düzenli olarak 6 ayda bir fakül
temize gelmeleri gerekiyor." 

 
Bulut, büyüme gelişim 

atılımının zirve döneminin kı
zlarda 10 ile 11 yaş, erkeklerde 
13 ile 14 yaş olduğunu aktararak, 
"Kemik gelişiminin hızlı olduğu 
yaşlarda çenelerdeki bozukluk
ları kemiklerin büyümesini yön
lendirerek düzeltebiliyoruz. Bu 
gibi düzensizliklerde geç 
kalındığı durumlarda çene cer
rahisiyle ameliyat gerçekleştiriy
oruz. Ameliyatlarla hastaların 
çene bozuklukları düzeltiliyor." 
ifadelerini kullandı. 

 
Klinikte Avrupa standartlarında 

hizmetin verildiğini anlatan 
Bulut, "Gerçekten imkan olarak 
Türkiye'deki fakültelerde hem 
asistanlarımızın hem öğrenciler
imizin eğitim aldığı, aynı za
manda hastalara maksimum 
seviyede hizmet verebildiğimiz 
bir klinik. Avrupa standartlarında 
halkımıza tedavi hizmeti sunuy
oruz." diye konuştu.

Balkan Kongre Merkezi'nde 
düzenlenen törende Tıp Fakül
tesi'ne başlayan 270 hekim 
adayı beyaz önlük giydi. 

 
Rektör Hatipler, törende yap

tığı konuşmada, tıpta etik ve 
adalet konusunun hem hastalar 
hem de hekimler açısından çok 
önemli olduğunu söyledi. 

 
Hekimlerin her şeyden önce 

adaletli olmayı ön planda tut
ması gerektiğini belirten Hati
pler, "Sevgili gençler her 
hastanızı kendiniz ve yakınınız 
gibi düşünün ama işinizi pro
fesyonelce yapın. Zira siz 
mühendisin şekil verdiği met
alin, mimarın döktüğü betonun 
değil yaratılmışların en şereflisi 
olan insanı ele alıyorsunuz. Bir 
güler yüzünüz, bir tatlı sözünüz 
ile hastalarınızın manevi 
dünyalarını da tedavi edin." 
dedi. 

 
Tıp Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 

Sedat Üstündağ da hekim aday
larının yaşamlarında yeni bir 
sayfa açtığını dile getirdi. 

 
Eğitim süresinin hızlı geçe

ceğini anlatan Üstündağ, "Sizler 
çok donanımlı hekimler olarak 
yetişecek ve dünyanın dört bir 
tarafında en değerli varlık olan 
insanın sağlığını korumaya, te
davisine katkıda bulunmaya 
başlayacaksınız." diye konuştu. 

 
Edirne Sağlık Müdürü Mustafa 

İshak Yıldırım ise insanlara 
yardımcı olmanın ve onların 
sıkıntısını gidermenin bir 
hekim için mutluluk verici 
olduğunu belirterek, hekimliğin 
bir meslek değil yaşam biçimi 
olduğunu kaydetti. 

 
Konuşmaların ardından Hati

pler, Tıp Fakültesini en yüksek 
puanla kazanan Rabia Ho
caoğlu'na beyaz önlük giydirdi. 

 
Beyaz önlük andının okun

masının ardından tören sona 
erdi. 

NUR BATU

Almanya'da Alzheimer'dan ölenlerin 
sayısı 20 yılda yaklaşık iki katına çıktı 

Almanya Federal İstatistik Ofisi (Destatis), "21 Eylül 
Dünya Alzheimer Günü" dolayısıyla Alzheimer nedeniyle 
hayatını kaybedenlere ilişkin verileri açıkladı. 

Buna göre, geçen yıl yaklaşık 10 bin 100 kişi Alzheimer 
nedeniyle hayatını kaybetti. Tedavisi mümkün olmayan 
hastalık nedeniyle 2003'te 5 bin 100 kişi yaşamını yitir
mişti. Böylece ülkede Alzheimer'dan ölenlerin sayısı 20 yıl 
içinde yaklaşık iki katına ulaştı. 

Öte yandan, 2003'te 11 bin 800 kişi Alzheimer nedeniyle 
yatarak tedavi görürken, bu sayı 2022'de 19 bin olarak 
kayıtlara geçti. 

2022'de hastaların neredeyse yarısının 75 ile 85 yaş 
arasında, yüzde 28'inin de 85 yaş ve üzerinde olduğu tespit 
edildi. Alzheimer nedeniyle hastanede tedavi görenlerin 
sadece yüzde 6'sı 65 yaşından küçük olarak belirlendi. 

Hastalarının yüzde 58'inin kadın, yüzde 42'sinin erkek 
olduğu belirlenirken, Alzheimer tedavisi için hastanede 
yatış süresi ortalama 20,2 gün olarak hesaplandı. 

Destatis uzmanlarına göre, hastalığa yakalanma riski 
yaşla artıyor. Destatis'e göre, Alzheimer teşhisiyle has
tanede tedavi ve ölümlerdeki artış giderek yaşlanan nüfus
tan kaynaklanıyor. Almanya'da 65 yaş ve üzeri kişilerin 
sayısı 2003'ten bu yana yüzde 27 artarak 18,9 milyona 
ulaştı. 

 
Ülkede 85 yaş ve üzeri yaş grubu, yüzde 110 artarak 

geçen yıl 1,4 milyondan 2,9 milyona çıktı. 
 
Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ) verilerine göre, dünya 

genelinde 55 milyondan fazla Alzheimer hastası bu
lunurken, bu sayının 2030'da 78 milyona, 2050'de ise 139 
milyona çıkması bekleniyor. 

Dünyada genelinde yaşlı nüfusun artmasıyla büyük artış 
yaşanan Alzheimer hakkında farkındalık oluşturmak ve 
bununla mücadele edenlere destek olmak amacıyla her yıl 
21 Eylül "Dünya Alzheimer Günü" olarak kutlanıyor.
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adana'da bekçiyi kolundan bı-çaklaya yaralayan genç kız tutukla-nırken, arkadaşı adli kontrol şartıy-la serbest bırakıldı.Edinilen bilgiye göre, olay dünakşam merkez Seyhan ilçesi Ata-türk Caddesi'nde meydana geldi.İddiaya göre, 17 yaşındaki M.U. ileerkek arkadaşı Yiğitcan F. (18),Atatürk Caddesi'nde bir taksici iletartıştı. Taksicinin polis çağırmasıüzerine caddede devriye görevi ya-pan çarşı ve mahalle bekçileri olayyerine gitti. Bu sırada M.U., bekçiK.S.D. ile de tartışarak bekçiyi ko-lundan bıçaklayıp, çevrede bıçakladehşet saçtı. Bekçi K.S.D., genç kızıayağından vurarak etkisiz hale ge-tirdi. O anlar ise cep telefonu ka-merasıyla saniye saniye görüntü-lendi. İhbar üzerine bölgeye sevkedilen ambulansla yaralı genç kızıve bekçi hastaneye kaldırılırken,polis ekipleri Yiğitcan F.‘yi gözaltı-na aldı. Genç kız ve arkadaşı bugünifadelerinin ardından adliyeye sevkedildi. Nöbetçi sulh ceza hakimliğitarafından genç kız tutuklanırken,arkadaşı Yiğitcan F. adli kontrolşartıyla tutuksuz yargılanmak üze-re serbest bırakıldı.

Bekçiyi kolundan
bıçaklayan genç

kız tutuklandı

Mardin’in Kızıltepe ilçesindeakraba olan iki aile arasında çıkansilahlı kavgada 1 kişi hayatını kay-betti, 1 kişi de yaralandı.Olay, öğle saatlerinde Kızıltepeilçesine bağlı Yeni Mahalle'de mey-dana geldi. Edinilen bilgiye göre,akraba olan iki aile arasında henüzbelirlenemeyen bir nedenle tartış-ma çıktı. Çıkan tartışmanın büyü-mesi ile çıkan silahlı kavgada 1 kişihayatını kaybetti, 1 kişi de yaralan-dı. Çevredeki vatandaşların ihbarıüzerine olay yerine sağlık ve polisekipleri sevk edildi.Olayla ilgili inceleme başlatıldı.

Mardin’de 
silahlı kavga: 
1 ölü, 1 yaralı

Mersin'in Bozyazı ilçesindeçöplükte plastik bidon içerisindeçıplak halde cesedi bulunan emekliöğretim görevlisi Prof. Dr. SelahattinDoludeniz'in cenazesi defnedildi.Olay, geçtiğimiz cumartesi günü ak-şam saatlerinde Bozyazı ilçesi Usta-lar Mahallesi'ndeki çöp dökme ala-nında meydana gelmişti. Konya Sel-çuk Üniversitesi'nden emekli Prof.Dr. Selahattin Doludeniz'in cesediçöp dökme alanında işçiler tarafın-dan plastik bidon içerisinde çıplakhalde bulunmuştu. Olayla ilgili po-lis, şahsın oğlu O. Doludeniz'i gözal-tına almıştı. Bugün Anamur Adliye-si'ne sevk edilen şüpheli, üst soyuöldürme suçundan tutuklanarak ce-zaevine gönderildi. Prof. Dr. Selahat-tin Doludeniz'in cenazesi ise akşamsaatlerinde Bozyazı ilçesine getiril-di. Denizciler Mahallesi Beyler Me-zarlığı'nda emekli öğretim görevlisiiçin cenaze namazı kılındı. Dahasonra araçtan alınan cenaze, yakın-ları tarafından defnedildi.

Çöpteki bidonda
çıplak cesedi 

bulunan 
emekli profesör

defnedildi

BileciK'in Gölpazarı ilçesindetraktörün şarampole yuvarlanmasısonucunda sürücü hayatını kaybetti.Edinilen bilgiye göre, Gölpazarı ilçesiKavak köyü Yağcılar Mahallesi'nde54 AAG 457 plakalı traktörü ile ara-ziye giden Hüseyin Duyuran direksi-yon hakimiyetini kaybetti. Kontrol-den çıkan traktör, yolun sağ tarafın-daki şarampole yuvarlandı. Kazadasürücü hayatını kaybederken, olaylailgili soruşturma başlatıldı.

Bilecik'te 
traktör şarampole

yuvarlandı: 1 ölü

Ordu'nun Korgan ilçe-sinde bir şahsa sokakköpekleri saldırdı, o an-lar kameraya yansıdı.

Sokak köpeklerinin 
saldırı anı kamerada

1 kişiyi tabancayla öldüren ağabey ve kardeşi yakalandı
Bursa'nın İne-göl ilçesinde yolverme sebebiyle çı-kan silahlı kavgada1 kişiyi tabancaylavurarak öldürenağabey ve kardeşi,jandarma ekiplerin-ce yakalandı.Olay, saat 16.30sıralarında CerrahMahallesi'nde mey-dana geldi. 16 BIF983 plakalı kamyo-net sürücüsü Ali Çu-buk (30) ile 16 LLJ13 plakalı hafif tica-ri araç sürücüsüÖmer N. (25) kont-rolsüz kavşakta kar-şı karşıya geldi. Sü-rücüler arasında yolverme nedeniyletartışma çıktı. Tar-

tışma bir anda kav-gaya dönüştü. Kavgasırasında sürücüÖmer N., elindeki ta-bancayla Ali Çu-buk'a ateş etti. Şüp-heli aracıyla kaçar-ken, ağır yaralanangenç yakınları tara-fından özel araçlaİnegöl Devlet Hasta-nesine kaldırıldı. AliÇubuk, yapılan tümmüdahalelere rağ-men kurtarılamadı.Jandarma Suç Araş-tırma Timi (JASAT)ekipleri, kaçanÖmer N. ve kardeşiCan N.'yi (20) kısasürede olayda kul-landıkları tabancay-la birlikte yakalaya-rak gözaltına aldı.
Selendili uzman çavuş

Kıbrıs’taki kazada
hayatını kaybetti
Manisa’nın Selendi ilçesi nü-fusuna kayıtlı uzman çavuş, görevyaptığı Kuzey Kıbrıs Türk Cumhu-riyeti'nde (KKTC) geçirdiği trafikkazasında hayatını kaybetti.Kaza, dün akşam saat 20.00 sı-ralarında Akdoğan-Vadili yolu üze-rinde meydana geldi. Manisa’nınSelendi ilçesi nüfusuna kayıtlı Uz-man Çavuş Burak Sefa Ürüm (32),FB 950 plakalı aracıyla Vadili isti-kametine doğru seyrederken di-reksiyon hakimiyetini kaybetti. Yo-lun karşısına geçen araç, karşıyönden gelen İsmail K. (45) yöne-timindeki HT 944 plakalı araçlakafa kafaya çarpıştı. İhbar üzerinebölgeye gelen sağlık ekiplerinceGazimağusa Devlet Hastanesi'nekaldırılan yaralı Burak Sefa Ürüm,yapılan tüm müdahalelere rağmenkurtarılamayarak hayatını kaybet-ti. Diğer araç sürücüsü İsmail K. vearaçta bulunan yolcular Ayşe Ba-yır K. (44) ile Mustafa Efe K. (9) dayaralandı. Yaralıların tedavileriGazimağusa Devlet Hastanesi'ndesürdürülürken, kazayla ilgili so-ruşturma başlatıldı.Hayatını kaybeden Uzman Ça-vuş Burak Sefa Ürüm’ün eşi DuduÜrüm’ün 2 aylık hamile olduğuöğrenildi. Ürüm'ün cenazesininuçakla önce İzmir'e, ardından dakarayoluyla memleketi Mani-sa'nın Selendi ilçesine getirilece-ği ve burada yarın öğlen toprağaverileceği bildirildi.

TeKirdağ'ın Malkara ilçesindeSıla bebeğe yönelik cinsel istismar veşiddet olayı ile ilgili soruşturma devamederken, anne Bakiye Y'nin "uyuşturu-cu kullanmak veya satmak" suçundantutuklandığı cezaevinden yaklaşık 2buçuk ay önce tahliye edildiği ortayaçıktı.Tekirdağ Baro Başkanı EgemenGürcün, Malkara ilçesinde Sıla bebeğinşiddete ve cinsel istismara uğramasınailişkin soruşturma ile ilgili basın açıkla-ması yaptı. Gürcün, baroda düzenlediğibasın toplantısında soruşturma dosya-sında gizlilik kararı hususuna riayetederek önemli gördükleri hususları ak-tarmak üzere toplantıyı düzenledikleri-ni belirtti. Gürcün, "Ayın 8'inde meyda-na gelen son uyanmama olayında has-taneye başvuruluyor ve hastanede ço-cuğun cinsel istismara uğradığına dairçok ciddi bulgular, vücudunda yara iz-leri tespit edilmesi üzerine durum der-hal soruşturma makamlarına aksettiri-liyor. Ancak ifade etmek gerekir ki butespitler daha yapılmadan önce kararmakamı çocuğun koruma altına alın-ması için bir karar veriyor. İnşallah Sılabebeğimiz sağlığına kavuşacak. Başhe-kimle görüşmemde çocuğumuzun du-rumunun şu aşamada kötü, stabil oldu-ğu bilgisini aldım. Beyin kanaması etki-leri birden fazla yerde meydana geldi-ğinden bebeğimiz travmayla karşı kar-şıya. Dualarımız bebeğimizle” dedi.

anne bulguları gizlemişTekirdağ Barosu olarak tüm şüphe-lilerin en ağır şekilde cezalandırılmasıiçin mücadele vereceklerini ifadedeeden Gürcün, Sıla bebeğin annesininsuçu gizlemesinin yanında ihmalininde olduğunu ifade ederek, "2 Eylül'deanne Bakiye Y, çocuğu Sıla Y.'yi düştüğügerekçesiyle hastaneye getiriyor, şika-yetçi oluyor. Ancak şikayet ettikten 3gün sonra şikayet ettiği kişinin yaşadığıeve evladını yine teslim ediyor. Bu an-lamıyla aslında çocuğunun başına ge-lenleri tespit etmesinden ve bu başınagelen olaylardan dolayı büyük birüzüntü ve gerekli soruşturma yürütül-mesi için suç duyurusunda bulunmak

üzere adli makamlara başvurmak yeri-ne çocuğu üzerine elde ettiği bulgularıgizleyerek ayın 8'ine kadar evladınıhastaneye götürmeyen bir annedenbahsediyoruz" dedi.Gürcün, "Cinsel istismarın vukubulduğu sırada evde başka çocuklarında olduğu ve çok yaşlı bir babaanneninbulunduğunu biliyoruz. İki suça sürük-lenen çocuğun kapıyı kapatarak, bebe-ğin üzerinde bu elim filli gerçekleştir-diklerini öğreniyoruz. Savcılık makam-ları tüm dijital verilere el koymuş du-rumda, bunlar inceleniyor. Başkaca suçve suç şüphesi olacak ne varsa bunlarlailgili de ek tahkikat yürütüleceğiniedindik” dedi.

Olay, ilçeye bağlı Korgan Merkez Ma-halle Dip Sokak üzerinde dün gece saatle-rinde meydana geldi. Edinilen bilgiye göre,Nuh Ç. isimli şahıs, sokakta yürüdüğü es-nada sokak köpeklerinin saldırısına uğra-dı. Sokakta bulunan 4 köpekten 3'ü şahsınüzerine yürüdü, 2'si ise saldırdı. Köpeklerile bir süre mücadele eden Nuh Ç., sonra-sında bağırarak yardım istedi. Bu esnadaköpeklerin kol ve bacak kısmından yakala-dığı Nuh Ç. yere düştü. Mahalle sakinleri-nin bağırması üzerine köpekler olay yerin-den uzaklaştı. Hafif şekilde yaralanan şa-hıs ise bu esnada kaldırıma oturarak am-bulans çağırılması yönünde yardım istedi.
Köpekler ikinci kez kovaladıŞahsın kaldırımda oturduğu esnada ye-niden gelen köpekler, bu sefer şahsın üze-rine koştu. Köpekleri fark eden Nuh Ç. olayyerinden koşarak uzaklaştı.Öte yandan olay anları bir iş yerinin gü-venlik kameraları tarafından kaydedildi.

Sıla bebeğin annesinin uyuşturucudan
cezaevinde yattığı ortaya çıktı
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Derviş dağdan iner mi ya da hangi şartlarda
iner?-Derviş dağdan hem zahirden hem batındaniner ve düşer o gönül dağından. Esasen öncelikledünyalık zahiri ihtiyaçları için iner. Bu önemsiz de-ğildir. Zira bu dünyanın gereklerini yerine getir-mek, yaşam için ihtiyaçlarını karşılar. Bunlar zaru-ridir. Öncelikli temel ihtiyaçlarıdır. 

Bir de batında iniş var değil mi ardından?-Evet. Zahirden inen derviş ardından batındanda iner. Bu iniş zahiri inişi başarabilen, dünyayıkendine yük etmeyenler için söz konusudur. 
İstisnası yok mudur peki?-Olmaz mı, elbette vardır. Kendini kandıranlar-da vardır. Kendini batında inmiş gibi gösteren amahala dünyad yükünü taşıyan, yani zahiren ineme-yenler vardır. Dünyalık biriktirdikleri halde bunugizli tutmaya çalışırlar. Ama unutulmamalıdır kikandıran evvela kendisini kandırmış, kendisini al-datmış olur. Mânâ yolu hile kaldırmaz.

Peki, batında inen derviş nelerle karşılaşır?-Batında inen derviş henüz marifet kapısınavarmadan, git gelleri, pişmanlıkları, dünyalık süs-lerinden vaz geçemediği için, şeriat ve tarikat kapı-larından tüm manaların sırrına edemediği için budüşmeler olur. 
Sonra ne olur?-Sonra marifet kapısının özüne ve önüne vardı-ğında dünyalık düşüşlerden durulur. Kurtulur. Ar-tık vuslatına varmaktır muradı. Başka hülyalarıkalmaz. Dünyevi emellerden sıyrılmıştır. Artık kal-bi dünyayı kabul etmez. Hakikat dağına erişen di-vane dervişler artık o gönül dağından inmez çün-kü muradı buydu zaten. Dağdaki Derviş Ters La-le'yi sorarsanız orası onun gönül toprağı.. Zaten hiçinmedi ki. 
Dervişin gezdiği dağ neresidir aslında?-Dervişin Gezdiği Dağ; Allah'a erişmenin per-desiz hakikatin var ettiği dağdır. Oraya da her canerişemez. Kimimiz o dağın yolunda oluruz, erişti-ğimizi zannederiz. Oysaki bu bir yanılsamadır. Ki-bir dağının yolundaymış. Kimi can dağın yamacın-daki, yolundaki taşları, dikenli çalıları ayıklarız. Yo-rulduğumuzda dağın yamacına yaslanır yeter yo-

ruldum deriz. Pes edip kalırız o dağın yamacında. 
Gerçekten erişenler yok mudur?-Vardır. Gerçekten erişenler divane Hakk âşık-larıdır. Onlar hesap içine girmezler. Muratları men-zile varmaktır. Rehberleri özündeki aşkın kandilinisürekli yanık tutarlar. Gönül çerağlarını söndür-mezler. Kelebekler gibi pervane olup nara yanarlar. 
Yanmak nasıl bir şey peki?-Yanmak bir başka var olma biçimidir. Yandıkçadirilikleri artar. İmanları güçlenir. İkrarları kuvvetkazanır. Maddi varlıklar yandıkları zaman tükenir-ler, biterler ancak bunlar yandıkça özlerini bulur-lar. Hakikatleriyle vuslat ederler. Can cananı bulmuş olur. Candaki cana vasılolur. Her dem bayram etme sırrına ererler.
O köz onları kül etmez mi?-Hayır, kül etmez. Kul eder onları. Ölmezler,olurlar. 
Hasbahçenin ermişi olan lalenin boynu ne-

den bükük?-Hasbaçedeki Lâle, aslında burada üstü örtülübir mesajdır. Hasbahçe betimlemesi Şehzade Mus-tafa'nın öz canına kıyanlar üzerinden bir anlatım-dır. O tarihlerde Amasya Şehzadeler şehridir. Şeh-zade Mustafa Hakk'a yürüdükten sonra boynunubükerek bu acıya dayanmaz. Amasya’daki bir en-demik tür olan Amasya Lâle'si o tarihlerde sırlarakarışıp kendisini toprağın çile hanesine çekilir. Ya-kın tarihlerde bir doğa sever üstad Lâle güneşe ogüzel cemalini gösterir. O tarihten sonra adı “YİTİKLÂLE "adını alır.
Başka manaları da var mı?-Var, evet. Diğer tasavvuf manasında; Elif ileVav gibi Hakk'a kul oluşun yanış halini simgeler.Boyu Elif misali, gülü divane aşıkların alkızıl yanışı,gülün içi hararet sacında aşıkları kor ateşlerdeYüce Mavlama yanışlarıdır..
Ermiş olan nereye ermiştir?-Ermiş olan Hak Erenlerin Ulu divanına ermiş-tir. Allah'ın manaları üzerine ermiştir. Bu manalarüzerinden kendini okuma ve anlama mertebesineerişmiştir. Allah’ın kendisine öğrettiği esmaları açı-ğa çıkarır. Bu dünyada zuhura gelir.Bu esmalar ile kendini okuduğu gibi ailesini,dostlarını, arkadaşlarını hasılı herkesi okur. Al-lah’ın yaratmış olduğu doğa âyetlerini okur. Onlar-la iletişime geçer. Bu ermişliğin en güzel hallerin-dendir.
İnsan ile doğayı birbirinden ayırmak doğru

mudur?-Hayır, doğru değildir. Esasen mümkün de de-ğildir. İnsan ile doğa mutlak suretle ayrımsızdır.Çünkü Doğa Allah'ın süsü Allah'ın tüm manalarınesmasının örtüsüdür. Dua cümle yaratılmışlarınvarlığı ile tüm manalarını tam teslimiyetle yaşa-maktadır. 
Ermişlerin tabiat ile bütünleşmesini nasıl

anlamalıyız?-Dört Mevsim üç Cemre Allah'ın manası ile tamteslimiyetle yaşarken insanoğlu insan dediğimizveya daha henüz insansı iken insanlaşmayanlartüm bu manaları gerçek manasıyla tam teslimiyet-le yaşamamaktadır. Ölmüşlerin hali, ahali Allah'ın

cümle esmalarına bürünmüş halidir Dolayısıylaermişler zahir dünyanın süslerinden geçip batınalemin ledün deryasının sırrına erenlerin hali ah-vali üzeredir.
İnsan doğası yani fıtratı doğa ile uyumlu mu

sizce?- Elbette. Her canlı veya yaratılmış olan cümlemevcudat ve insan İslam üzere doğar tekamülünüoluşturması için zahir dünyada önce insansıdır.Sonra insan olmaya çalışırken Allah'ın tüm mana-larıyla yeryüzüne bahşettiği doğanın cömertliğiüzere yaşamasına rağmen insanlar doyumsuzdurve kıtlık bilinci içinde yaşıyorlar. Bu yüzyılda birmevsim hasat alması gerekirken toprağı, doğayıacımasızca tahrip ediyor. İhtiyaçlarından fazlasınıdepolamak için çabalar. Bu bilincin şuursuzluğuiçinde acımasızca tükettikleri her şeyi israf ederler.Suyumuzu, havayı, doğayı tahrip etmek artık in-sanlığı çöküşünün sürecine girdi.  Kanaatkâr olma-yışları, cömert olmayışları, şükürsüzlük buna se-beptir. Tüm bu sebeplere vesile olarak acımasızcainsanlar doğadaki canlıları bitkileri toprağını suyu-nu şuursuzca tükettikleri içinolumsuz sonuçlar doğaya bü-yük zara veriyor. Sonrasındada kendisi mağdur oluyor.
Tabiata yapılan bu acı-

masızlık insanlara başka na-
sıl yansıyor? Tüm bunlarda
hüznün kalbimizi terk etme-
siyle bir bağı bağlantısı var
mı?- İnsan tarafından, insaneliyle doğada yapılan zulüm veacımasızca tahribatın sonucuinsanın yüreğinde sevgisizlikortaya çıkıyor. Acımasız bir şe-kilde yok edişinin sonucu canyakıcı. Hüzün verici. Hayatakatması gereken manayı tamanlamıyla gerçekleştiremediğiiçin insanın yüreğinde hüzünve acı çörekleniyor. 

Üç vuslat perdesinden bahsediyorsunuz ki-
tabınızda. Bunları kâfi derecede değerlendirebi-
liyor muyuz?-Üç vuslat perdesi insanın ömrünün huzurlu,sevgi dolu, bolluk ve bereket içinde geçebilmesiiçin en büyük üç ana unsurdan ibarettir. Yani Ana-dolu'daki Horasan harcı ile gönüllerimizin mayala-yan erenlerin hali ahvali üzere olmaktır. Mevla'nınbize bahşettiği üç vuslat perdesi sabır, tevekkül,şükürdür. Bunlardan yoksun bir şekilde yaşama-mak lazımdır. Canlar bunlardan yoksun ise hakika-tin miracına erişemez.

Üç mana kardeşi de diyebileceğimiz sabır,
tevekkül ve şükrü birbirinden ayırdığımızda ba-
şımıza neler geliyor?-Başına gelmeyen kalmaz. Dertten kurtulamaz.Üç vuslat perdesi birbirine yârendir. Birbirine can-dır. Sabır, tevekkül, şükür bir mülkün, bir binanınmeyan taşları gibidir. Hangi birisini çeksek o binayerle yeksan olur. Bbirbirinden ayırt edilemez Ho-rasan harcı gibidir.

Bu üç vuslattan uzak düştüğümüzde menzi-
le erişme vaktimiz uzuyor mu?-Evet. Üç vuslat perdesinden uzaklaştığımızdamenzilimiz kaçar. Miracımıza ulaşamayız. DivaneHak âşıkların miracıdır bu. Vuslat perdeleri ile bü-tünleşmek lazım. Bizler bunlardan ayrı düştüğü-müzde yolumuzu şaşırırız. Dört kapı kırk makam-dan gidip gidip geliriz. Sadece şiddet kapısında ka-lıp orada dururuz. Sabır, tevekkül, şükür vuslatperdelerinin asıl hakikat kapısının birinci basama-ğıdır. Allah'ın tüm manalarına teslim olmayınca buvuslat perdelerinin üçüne erişmenin hiçbir keremikudreti yoktur.

Sevgiyi çoğu defa hepimiz bir slogan gibi
kullanıyoruz ancak sırrına erme konusunda ye-
terince gayret gösteriyor muyuz? -Kur'an Azimüşşan'da Yüce Mevlam der ki;Biz insanı sevgiden yarattık, sevginin hamuruylayoğurduk. Sevgi yoksa hakikat de yoktur, aşk dayoktur. Menzile eriştiren hakikat badesi gibidir.Onu içen canlara aşk olsun. Günümüzde seni se-

viyorum demek çok yerde anlamsız. Zamansızmekânsız söylenen bu kelime anlam taşımadığıiçin asıl gerçek sevgiye ulaşamayız. Günümüzdede bu söylemler zahiri dünyanın süsü gibi birmetâ gibi cahil canların elinde dilinde gönlündebir meta gibi pazar da alınır satılır oldu. Dolayı-sıyla o sevgiyi yerinde mekânında kullanılmazsao da hakikate eriştirmez.
Gönlümüzün yitik lalesini nasıl bulabiliriz

peki?- Gönlümüzün yitik lalesidir o. Gönül evimizinen büyük süsüdür. Rabbimizin en büyük keremi-dir. Bu kerem olan sevgiyle gönlümüzü süslediği-mizde bize bahşedilene şü-kretmiş oluruz. Aslında yara-tılırken bize bu lale lütfedil-miştir. Bedenimizde, ruhu-muzda, halimizde, ahvalimiz-de Yüce Mevlam bahşetmiştir.Ancak zahir dünyanın, beşeralemin çarkına düştüğümüz-de bizdeki gerçek Derviş Lale-yi gönlümüze tohumlarını ek-miştir. Bu zahir dünyanın çar-kında dünyanın telaşı, gamı,kasaveti, maddeye bağlı yaşa-mımız bizi Allah'ın tüm mana-larında uzaklaştırıyor. İttifakedemiyoruz. Gerçeği arayıpduruyoruz. Ama eğer asıl ger-çek miracına eren Allah'ın de-ğirmenine su taşıyan divanedervişler gibi olabilirsek, Al-lah'ın sevgisi üzerinde etik la-lesine tekrar buluşabiliriz. Dua ile tekrar o güzelsüslü kavuşuruz. Allah bize cemalini gösterir.
Son olarak evrenin nazenin misafirinin neza-

ket perdesini yırtarak kabalıklara bürünüp iş
görmesini sona erdirmek nasıl mümkün olacak?- Evrenin nazenin misafiri olarak durumun far-kında olmalıyız. Yaratılış gerçeğini kavramalıyız.Bu dünyaya cemal görmeye geldiğimizin bilincinigüçlendirmeliyiz. Bunları yaparsak ancak kemaleerebileceğimizi unutmamalıyız. Bu ise nezaketi el-den bırakmamakla mümkün olur. Allah’ın yarattığıdiğer varlıklara nazik davranmakla olur. Nezaketive nezaket perdesini tekrar kendimize süs edine-bilirsek olur. Tekrar tüm yaratılmışların varlığındaAllah'ın tüm esmalarının mevcut olduğuna inana-rak ve bunları açığa çıkarak olur. Nezaket perdesi-ni süs edinen Canlar tekrar düştüğü o çarktan Al-lah'ın manasına sevgiyle ulaşırlar. Allah'ın değir-menine sevgi ile su taşıyan canlar bu olumsuzluk-lardan, kabalıklardan, karanlık güç odaklarına sutaşıyanlardan kurtularak huzura selamete ererler.Hazreti Allah'ın inayetini üzerimize çekerek olur.Gerçek erenlerin kıymetini bilip öğretilerini anla-makla olur. Âşıkların tam teslimiyetiyle mümkünolur. Sevgi miracını yaşayarak olur.

Dağdaki Derviş 
ve Ters Lâle

Uzun zamandır kendisini ta-
nır, zaman zaman sohbet ede-

rim. Cemiyet içinde kendine
has bir tavrı, bir konuşma bi-

çimi ve edep hâli vardır.
Nezaketi, zarafeti kendisinin

soyadı gibidir. 
Yapmacıksızdır. Düzdür. Şef-
faftır. Gönül bilir, hatır sayar.
Zahir dağından inen bir batın
dervişi gibi yaşar aramızda.

Kendi halince, sessizce….
‘Dağdaki Derviş Ters Lâle’

adını taşıyan bir de kitabı var-
dır. Sazıyla deyişleri havalan-
dırdığı gibi bu kitabında da

kelimelere can suyu vermiştir.
Bugün siz İstiklal Gazetesi

okuyucuları için Haşim Tur-
han ile dağdan inen dervişi ve

ters lâleyi konuştuk.
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Konut Fiyat Endeksi 
ağustosta yüzde 

3,6 arttı 

Mal tanımı ve  
kodlama sisteminde 

uluslararası uyum 

İkinci el araç alışverişinde "Güvenli Ödeme 
Sistemi" 27 Eylül'den itibaren zorunlu olacak 

Türkiye'deki konutların kalite etk
isinden arındırılmış fiyat değişim
lerini izlemek amacıyla hesaplanan 
KFE (2023=100) ağustosta bir 
önceki aya göre yüzde 3,6 artarak 
146,4 oldu. 

 
KFE, ağustosta yıllık yüzde 34,3 

artarken, bu dönemde reel olarak 
azalış yüzde 11,6 oldu. 

 
Üç büyük il için KFE değişimine 

bakıldığında, ağustosta bir önceki 
aya göre İstanbul'da yüzde 5,5, 
Ankara'da yüzde 4,3 ve İzmir'de 
yüzde 2 artış görüldü. 

 
Endeks değerleri geçen yılın aynı 

ayına göre ise İstanbul'da yüzde 
27,1, Ankara'da yüzde 35,6 ve 
İzmir’de yüzde 32,4 yükseldi.

Söz konusu Cumhurbaşkanı 
Kararı, Uyumu Sağlanmış (Armo
nize) Mal Tanımı ve Kodlama Sistemi 
Hakkında Uluslararası Sözleşme 
uyarınca uygulanması gereken ekli 
sınıflandırma görüşlerinin yürürlüğe 
konulması ile 2 Ekim 2023 tarihli ve 
7664 sayılı Cumhurbaşkanı 
Kararının yürürlükten kaldırılmasını 
içeriyor.Ticaret Bakanlığından 
edinilen bilgiye göre, Armonize Mal 
Tanımı ve Kodlama Sistemi 
Hakkında Uluslararası Sözleşme'ye 
Türkiye de taraf olduğundan Türk 
Gümrük Tarife Cetveli'nin uygulan
masında Dünya Gümrük Örgütü 
(DGÖ) görüşlerine uyum sağlanarak, 
çalışmalarda tekdüzeliğin temin 
edilmesi önem taşıyor. 

Bahsi geçen Karar ile DGÖ Armo
nize Sistem Komitesince muhtelif 
tarihlerde "Sınıflandırma Avileri 
Kompendiyumu" adıyla duyurulan 
sınıflandırma görüşlerinin ulusal 
tarife mevzuatına aktarılması sağ
landı.

Bakanlığın sosyal 
medya hesabından 
yapılan açıklamada, uygu
lamaya ilişkin bilgi verildi. 

Paylaşımda, "İkinci el 
araç alışverişini çok daha 
güvenli hale getirecek, 
dolandırıcılık vakalarını 
tümüyle ortadan kaldıra
cak yeni sisteme geçiy
oruz. Ticaret Bakanlığımız 
ve Türkiye Noterler Birliği 
işbirliğiyle hayata geçir

ilen Güvenli Ödeme Sis
temi 27 Eylül itibarıyla 
zorunlu hale gelecek." 
ifadeleri kullanıldı. 

Sistemin nasıl uygu
lanacağı da video ile ak
tarıldı. 

Buna göre, 
dolandırıcılık vakalarının 
tarih olmasını sağlayacak 
sistemle önce satıcı 
güvenli ödeme sürecini 
başlatacak, sonra alıcı 

notere gitmeden önce 
referans numarası ile 
parayı aracı kuruluşa 
yatıracak. Satışın onaylan
masının ardından güvenli 
hesapta bekleyen para 
anında satıcının hesabına 
geçecek. Böylece araç 
alım satım işlemleri 
güvence altına alınmış 
olacak.

Türkiye ve Libya arasındaki ilişkiler tarih boyunca 
inişli çıkışlı bir seyir izlese de, son yıllarda özellikle 
jeopolitik ve stratejik alanlarda oldukça dikkat çekici 
gelişmeler yaşandı. Libya'nın iç savaş sonrası 
geçirdiği dönüşüm sürecinde Türkiye, hem askeri 
hem de diplomatik anlamda önemli roller üstlen
miştir. Bu yazıda, TürkiyeLibya ilişkilerini siyasi, 
ekonomik, askeri ve kültürel boyutlarıyla ele alarak 
derinlemesine inceleyeceğim. 

 
Tarihsel Arka Plan 
 
Türkiye ile Libya arasındaki ilişkiler, Osmanlı İm

paratorluğu dönemine kadar uzanmaktadır. 
1551'de Osmanlı hâkimiyetine giren Libya, Kuzey 
Afrika’daki önemli Osmanlı topraklarından biriydi. 
Bu bağ, 1911'de İtalyanların Libya'yı işgaline kadar 
sürdü. Osmanlı İmparatorluğu'nun çöküşüyle bu 
coğrafya üzerindeki etkisi azalsa da, Türkiye ile 
Libya halkları arasındaki bağlar uzun süre güçlü 
kaldı. 

 
21. Yüzyıl: İki Ülke Arasındaki Yeni Dinamikler 
 
Libya’da 2011 yılında başlayan iç savaş ve ardın

dan Muammer Kaddafi’nin devrilmesi, bölgedeki 
güç dengelerini alt üst etti. Libya'nın bölünmüş 
siyasi yapısı, uluslararası aktörler için bir nüfuz mü
cadelesine dönüştü. Bu dönemde Türkiye, Libya'nın 
meşru hükümeti olan Ulusal Mutabakat 

Hükümeti'ni (UMH) destekleyerek, sahada aktif bir 
rol oynadı. 

 
Türkiye’nin Stratejik Adımları 
 
Türkiye'nin Libya politikasında en kritik adımlar

dan biri, 2019 yılında Libya ile imzalanan deniz 
yetki alanlarını belirleyen mutabakat muhtırasıdır. 
Bu anlaşma, Doğu Akdeniz'deki dengeleri önemli 
ölçüde değiştirmiş ve Türkiye'nin bölgedeki çıkar
larını korumak adına attığı stratejik bir adım olarak 
görülmüştür. Anlaşma sayesinde Türkiye, Akd
eniz’deki enerji kaynaklarına erişimini güvence al
tına alırken, Libya’ya yönelik askeri ve lojistik 
desteğini artırmıştır. 

 
Askeri İşbirliği ve Sahadaki Türkiye 
 
Libya'daki iç savaş sürecinde Türkiye, UMH’ye 

verdiği askeri destekle dikkat çekti. Türkiye'nin 
sağladığı insansız hava araçları (SİHA) ve diğer 
askeri ekipmanlar, sahadaki güç dengelerini 
değiştiren unsurlardan biri oldu. Türkiye’nin bu 
desteği, UMH’nin General Halife Hafter’e bağlı 
güçlere karşı elde ettiği zaferlerde kilit rol oynadı. 
Ayrıca, Türkiye’nin sahada danışmanlık ve eğitim 
faaliyetleriyle de Libya ordusunu güçlendirdiği bir 
gerçektir. 

 
Ekonomik İşbirliği ve Gelecek Planları 
 
Türkiye, Libya’nın yeniden inşasında da önemli bir 

aktör olmayı hedefliyor. İç savaşın Libya’nın 
altyapısına verdiği zararların onarılması için Türk 
müteahhitlik firmaları aktif rol oynamakta. Türk şir
ketleri, Libya’da yol, köprü, havaalanı ve diğer 
altyapı projelerinde yer almak için girişimlerde bu
lunuyor. Ayrıca, enerji alanında da TürkiyeLibya 

işbirliği, Doğu Akdeniz’deki doğal 
gaz rezervleri göz önüne 
alındığında, büyük bir potansiyele 
sahip. 

 
Diplomatik Zemin ve Uluslararası 

Tepkiler 
 
Türkiye'nin Libya'ya yönelik bu 

aktif dış politikası, uluslararası are
nada çeşitli tepkiler doğurmuştur. 
Özellikle Yunanistan, Fransa ve 
Mısır gibi ülkeler, Türkiye'nin Libya'
daki etkinliğini eleştirmiştir. Ancak 
Türkiye, hem uluslararası hukuka 
uygun hareket ettiğini savunarak hem de bölgedeki 
barışı ve istikrarı korumak amacıyla hareket ettiğini 
dile getirerek bu tepkilere karşı durmuştur. 

 
Kültürel ve Tarihi Bağlar 
 
Libya ve Türkiye arasında köklü bir tarihi bağ bu

lunmakta. Osmanlı döneminde Libya'da bıraktığımız 
kültürel miras, iki ülke arasındaki halklar arasında 
hâlâ bir sıcaklık ve yakınlık yaratmaktadır. Libya'
daki Osmanlı eserleri, tarihi bağların somut birer 
göstergesi olarak kabul edilir. Ayrıca, iki ülkenin 
ortak İslamî değerleri, kültürel ilişkilerin gelişme
sine katkı sağlamaktadır. 

 
Sonuç: TürkiyeLibya İlişkilerinde Yeni Dönem 
 
Türkiye ile Libya arasındaki ilişkiler, tarihsel de

rinliği ve stratejik önemi ile uzun yıllar sürecek bir 
işbirliğine işaret etmektedir. Türkiye'nin Libya'daki 
askeri varlığı, Akdeniz’deki enerji kaynaklarına 
yönelik çıkarları ve Libya’nın yeniden inşası sürecin
deki aktif rolü, iki ülke arasındaki bağları daha da 

güçlendirmektedir. 
 
Bu bağlamda Türkiye, Libya'daki istikrarın sağlan

ması ve bölgesel güvenliğin korunması için öncü bir 
aktör olarak hareket etmektedir. Ancak, bu süreçte 
Türkiye'nin karşısına çıkan uluslararası zorluklar ve 
bölgedeki rakip güçler, ilişkilerin geleceğini şekil
lendirecek önemli faktörlerdir. Türkiye'nin Libya'da 
kalıcı bir barışın tesisine yönelik adımları, sadece iki 
ülke arasındaki değil, tüm Doğu Akdeniz'deki güç 
dengelerini etkileyecek niteliktedir. 

 
Sonuç olarak, Türkiye'nin Libya ile olan ilişkileri, 

tarihsel köklere dayanan bir işbirliği ve stratejik bir 
ortaklık üzerine inşa edilmiştir. Gelecekte, bu ilişki
lerin daha da derinleşmesi ve her iki ülkenin de 
çıkarlarına hizmet edecek bir yol haritası oluşturul
ması muhtemeldir. Türkiye’nin Libya’daki varlığı, 
sadece bugünkü konjonktüre değil, aynı zamanda 
uzun vadeli bölgesel dengelere de etki edecek bir 
güç olarak kalacaktır.

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı, "2024 yılında çeltik üretimimizde 980 bin ton rekolte bekliyoruz. 
Böylece halkımızın ihtiyaç duyduğu çeltiğin yüzde 75'ini bu topraklarda üretmiş olacağız" dedi. 

HABAŞ Otomotiv Genel Müdürü Hüseyin 
Urkun, ticari ve binek araç üretiminde yaklaşık 1 
milyar avroluk bir yatırım planladıklarını be
lirterek, "HABAŞ'ın satın aldığı Honda'nın üretim 
fabrikasını binek otomobil üretimi için kul
lanacağız. Binekte de sedan ve crossover olmak 
üzere iki ayrı modelde araç üretmeyi planlıyoruz. 
Binekte hibrit, plugin hibtrit ve benzinli olmak 
üzere üç versiyonumuz da olacak." dedi. 

Hüseyin Urkun, Hannover'de düzenlenen IAA 
Transportation Fuarı'nda, markanın hedeflerine 
ve yatırım planlarına ilişkin AA muhabirine açık
lamalarda bulundu. 

HABAŞ olarak 2021'in başında İzmir Çiğli'de 
önce ARGE faaliyetlerine başladıklarını dile ge
tiren Urkun, Manisa'da organize sanayi böl
gesinde 100 bin metrekarelik bir alanda seri 
üretim için fabrika kurduklarını söyledi. 

Söz konusu fabrikanın 2025’in başında seri 
üretime geçeceğini belirten Urkun, "Fuarda gös
terimini yaptığımız araçların ön üretimlerini de 
Çiğli Organize Sanayi Bölgesi'nde iki fabrikada 
yapıyoruz, kendimize ait fabrikada. Daha sonra 
bütün hepsini Manisa organize sanayi bölgesine 
taşıyacağız. Honda fabrikasını da satın almamızla 
beraber orayı da devreye soktuk. Mesela 
kataforez hatlarını oradan kullanıyoruz, bu 
araçların tüm boya alt işlemlerini orada yapıy
oruz. Sonra bunları İzmir'deki organize sanayi 
bölgesinde de topluyoruz." diye konuştu. 

 
"Binekte 'hibrit, plugin hibtrit ve benzinli' 

olmak üzere üç versiyon var" 
Otomobil üretme planları olduğunu da belirten 

Urkun, şunları kaydetti: 
"HABAŞ'ın satın aldığı Honda'nın Şekerpınar'

daki üretim fabrikasını binek otomobil üretimi 
için kullanacağız. Binekte de sedan ve crossover 
olmak üzere iki ayrı modelde araç üretmeyi plan
lıyoruz. 2025’in sonuna doğru binek otomobili 
açıklayacağız. Binekte hibrit, plugin hibtrit ve 
benzinli olmak üzere üç versiyonumuz da olacak. 
Tasarımları kendi bünyemizde oluşturduk. Şu an 
motor konusunda, Volvo motor kullanıyoruz 
binekte. Hafif ticaride de Renault ile devam ede
ceğiz." 

Üretilecek araçlarda kullanılacak bataryayı 
hücre olarak Uzak Doğu'dan aldıklarını anlatan 
Urkun, "Yani HABAŞ marka bataryalar. Şu anda 
gördüğünüz tüm araçların üzerinde HABAŞ 
batarya var. Belgesi, tipi, onayı bize ait. Yani 
bataryaları orada yaptırıp getiriyoruz. Paketleme 
yapıyoruz. Burada paketleme ve diğer komponet
leri yapıyoruz." şeklinde konuştu. 

 
"Yatırım tutarı ticari araçlarla birlikte 1 

milyar avroyu bulabilir" 
Otomobil üretimi için de yatırımların devam 

ettiğine dikkati çeken Urkun, şu ana kadarki 
yatırımın otomobil dahil yaklaşık 250300 mi
lyon avroları bulduğunu ve toplam yatırım tu
tarının ticari araçlarla birlikte 1 milyar avroyu 
bulabileceğini söyledi. 

Urkun, Honda fabrikasındaki üretim kapa
sitesini otomobil için 75 bine yükselteceklerini 
ifade ederek, "Daha önce Honda'dan aldığımızda 
50 bin kapasiteydi. Şimdi 75100 bin arasına 
çıkarıyoruz kapasiteyi. Tüm bantları yeniliyoruz 
şu anda. Manisa'da da hafif ticari dahil 20 bin 
adet ticari araç üretim kapasitesi olacak." diye 
konuştu. 

Bayi ağı oluşturma konusunda da yavaş yavaş 
çalışmalara başladıklarını aktaran Hüseyin 
Urkun, ulaşılabilir fiyat ve rakiplerin sürekli al
tında bir fiyatla piyasaya çıkmayı düşündüklerini 
sözlerine ekledi.

Tarım ve Orman Bakanı Yumaklı: 2024 yılında 
çeltik üretimimizde 980 bin ton rekolte bekliyoruz

İpsala ilçesinde düzenlenen Çeltik Fes
tivali'ne katılan Tarım ve Orman Bakanı 
İbrahim Yumaklı, Edirneli çiftçilerin 
tarımsal üretimi bilinçli yaparak işlerine 
sahip çıktığını söyledi. 

Çeltik hasadının hayırlı olmasını 
dileyen Yumaklı, üreticilere sorunsuz ve 
güzel hasat sezonu geçirmeleri temen
nisinde bulundu. 

Edirne'nin çeltiğin başkenti olduğunu 
belirten Yumaklı, "Edirne Türkiye'deki 
toplam çeltiğin yüzde 44'ünü üretiyor, 
bunun yarısı da İpsala'da üretiliyor." 
dedi. 

Yumaklı, son 22 yılda güçlü bir altyapı 
kurarak Türkiye'nin gıda arz güvenliğine 
ve tarımına en önemli katkıyı yaptık
larını vurguladı. 

Tüm tarım topraklarının üretime 
kazandırılması için gayret gösterdik
lerinin altını çizen Yumaklı, üretim 
potansiyelini yukarıya çekmek için mev
cut sorunları tespit ederek bunlara göre 
politikalar geliştirdiklerini dile getirdi. 

 
"Türkiye'nin üreticileri dünyadaki 

birçok ülkeden çok çok daha iyi se
viyede" 

Dünyadaki tüm ülkelerin gıda arz 
güvenliği konusu üzerinde durduğunu 
anlatan Yumaklı, şunları kaydetti: 

"Şunu gururla söyleyebilirim ki bütün 
çiftçilerimizle gurur duyuyorum. 
Türkiye'nin üreticileri dünyadaki birçok 
ülkeden çok çok daha iyi seviyede. Hem 
bilinç hem üretim kabiliyeti ve kapa

sitesi olarak. Tarımsal üretimin planlan
ması konusunda, nerede, neyi ve ne 
kadar ekeceğiz konusunu eğer bu 1 
Eylül'den başlattığımız şekilde uygulaya
bilirsek gerçekten çok çok büyük bir 
avantaj sağlamış olacağız inşallah. 

Ama tek bu değil, sözleşmeli üretim 
bunun en önemli ayaklarından bir 
tanesi. Bizler de artık önümüzdeki sene 
en çok herhalde bu konunun üzerinde 
duracağız. Çünkü sadece üretmek yet
miyor malumunuz, bunların aynı za
manda pazara değerinde gitmesini de 
sağlamak gerekiyor. Bu konunun en 
önemli durumu ise başta sözleşmeli üre
tim. Yine işlenmeyen tarım arazilerinin 
tarıma kazandırılması vardı. Bütün üre
tim alanlarının kayıt altına alınması 
vardı. Bunları da inşallah peyderpey 
tamamlayacağız. Yani velhasıl devrim 
niteliğindeki çalışmaları yapıyoruz. Ben 
bu çalışmalarda bu zamana kadar 
katkıda bulunmuş olan geçmiş bakanlar, 
bürokratlar, kimler varsa üreticiler, 
üretici birlikleri ben hepsine tekraren 
teşekkür ediyorum." 

Yumaklı, dünyada çeltik üretiminin 
dekarda ortalama 471 kilogram, 
Türkiye'de ise bu rakamın 803 kilogram 
olduğunun altını çizdi. 

 
"Su sıkıntısını yakından takip ettik" 
Türkiye'de 2002 yılında 360 bin ton 

çeltik üretilirken, 2023 yılında yüzde 
150'lik artışla bu rakamın 900 bin tona 
çıktığını ifade eden Yumaklı, "2024 

yılında çeltik üretimimizde 980 bin ton 
rekolte bekliyoruz. Böylece halkımızın 
ihtiyaç duyduğu çeltiğin yüzde 75'ini bu 
topraklarda üretmiş olacağız. Demek ki 
ne kaldı geriye? Yüzde 25, inşallah onu 
da başaracağız." dedi. 

Edirne'nin çeltik üretiminde dünyada 
marka bir şehir olması için hiçbir zor
luktan kaçmadıklarını anlatan Bakan Yu
maklı, Tarım Kredi Kooperatifi 
tarafından Trakya’nın önemli çeltik 
işleme ve pirinç paketleme fabrikaların
dan birini İpsala'ya kazandıracaklarını 
söyledi. 

Yumaklı, Edirne'nin hem çeltik üreti
minde hem de diğer tarımsal üretim 
faaliyetlerinde ön plana çıkması için var 
güçleriyle çalışmaya devam edeceklerini 
vurguladı. 

Bu sene çeltik sezonunun kuraklık ne
deniyle üreticiler açısından çok kolay 
geçmediğini aktaran Bakan Yumaklı, 
özellikle su sıkıntısı konusunda yaşanan 
süreci Edirne Valisi Yunus Sezer ile 
yakından takip ettiklerini söyledi. 

Gelecek yıl alacakları önlemlerle sula
mayla ilgili sorunları şansa bırakmaya
caklarını vurgulayan Yumaklı, 
çalışmalara bugünden başlayacaklarını 
dile getirdi. 

 
"Su ve sulama yatırımlarına  
önem veriyoruz" 
Edirne'deki sulama yatırımlarıyla ilgili 

bilgiler veren Yumaklı, şöyle devam etti: 
 

"2030 yılında tüm dünyada ve ülkem
izde çeltik üretiminin yüzde 50 daha 
fazla arttırılması yönünde bir beklenti 
var nüfus artış hızına göre. Dolayısıyla 
suyu baz alarak tarımsal üretimi de 
planlayarak bunu başarmak zorundayız. 
Bu kapsamda su ve sulama yatırımlarına 
önem verdiğimizi bir kere daha söylemiş 
olayım. 15 tane projemiz var Edirne için. 
Bunların rakamı yaklaşık 14 milyar lira 
civarında, hatta 14 milyarı bir miktar 
geçiyor.Edirne'de sulamaya açılacak olan 
alanın toplam miktarı 525 bin dekar. Bu 
kadar alanı daha inşallah sulamaya 
açmış olacağız. Özellikle 11 milyarlık 
kaynağı biz Hamzadere Barajı'nın sula
masına, Çakmak Barajı'nın sulamasına, 
Subaşı sulamasına ve Bülbüldere 
regülatörü ve sulamasına ayırmış du
rumdayız. İnşallah bunları da çok hızlı 
bir şekilde hayata geçirmiş olacağız. 
Bunların da tekrar bütün çiftçilerimize, 
üreticilerimize hayırlı olmasını diliyo
rum."

ÖĞR.GÖR.HANDE ORTAY

Türkiye-Libya 
 Arasındaki İlişkiler

HABAŞ, yaklaşık 1 milyar avro yatırımla 
otomobil ve ticari araç üretecek 
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Türk ailesi, dünyanın en güçlüsosyal birimidir.Beş bin yıllık şerefli tarihinde, bü-tün başarıların temelinde aile yatmak-tadır.Türk ailesi nedir?Söylediğimiz özellikler, yaşadığı-mız ailenin, esasıdır.İki temel özelliği vardır. Birincisi,İslam inanç ve itikadı, ikincisi de Türktöresidir.İslam inanç ve hayatını dünyada endüzenli yaşayan millet Türk milletidir.İslam imanı ve itikadı, çok önemli-dir. Rahmetli Başbuğ Türkeş,, “zor za-manda iman motorunu çalıştırmak la-zımdır” derdi.Mesela, Allah bizi, kulluk etsin ve

zikretsin diye yarattı.O halde her Müslüma-nın temel görevi, ibadetiniyapmak, Müslümanın ga-vurdan  daha üstün oldu-ğuna inanmak, Allah içincihat yapmak, bu yolda şe-hit olmaktır.Her Müslüman Türkünhedefi budur.Bundan dolayı kork-maz, sakınmaz, çekinmez, CenabıHakkın Kuranda  söylediği gibi;“Ey iman edenler, sizden kim di-ninden dönerse, Allah öyle bir kavimgetirecek ki,Allah Onlar sever, onlar da Allah’ıda severler. Müminlere karşı alçak gönüllü, ka-firlere karşı vakarlıdırlar.Allah yolunda cihat ederler vekimsenin kınamasından korkmazlar. İşte bu Allah’ın dilediğine verdiğibir lütfudur. Allah’ın Lütfu geniştir veo her şeyi bilir(Maide 54).”Kendi üzerinizden düşünün, Al-lah’ı seversiniz. Gavura buğz edersiniz.Müslümanı günahkar da olsa se-versiniz.

Allah için, cihat eder bu yolda şehitolmak istersiniz. Bu ne büyük bir güçve cesarettir?İşte Türk milleti budur.***Son yıllarda Türk ailesi, büyük tah-ribata uğradı.Aile yapımızdaki, disiplin, Anaya,babaya itaat, büyüklere saygı kalmadı.Bizim pederşahi büyük aile yapı-mız bozuldu. Ebeveynlerin çocuklara naklede-ceği inanç ve töre imkanı kalktı.İslam’ı yaşamak zorlaştı. İman veahlak zafiyeti aldı yürüdü.Namus duygusu azaldı. Kıskançlıkkalmadı. Bilhassa kadınlarda edephaya kalmadı.Göğüsler açıldı. Etekler kısaldı. Buharam hayat bize normal gelmeyebaşladı.Plajlarda Müslüman kadınlar vü-cutlarını teşhir etmeye başladı.Kadınlar öyle aşağılandı ki, satılanmalların teşhir ürünü oldu.Bu yüzden babanın evladına, evla-dın babaya sevgisi kalmadı.Pek çok aile çocukları kız veya oğ-lan ayrı tek başına yaşamaya başladı.

Bu zinaya giden yolu açmaktır. Buzina ve haram yol kızların da erkekle-rinde cinsi duygusunu azalttı.Çocuklar evlenmez oldular. Türknüfusu gittikçe azalan bir ülke oldu.Evlenenler çabuk boşanıyor. Çün-kü, birbirlerine karşı saygısı ve güveniyok.Aldatan eşler çoğaldı. İşte bu birfelakettir.***MHP, geçen hafta “Aile kurumu ça-lıştayı” yaptı. Bu konular tartışıldı. Bunun bir “milli  güvenlik ve bekameselesi” olduğu vurgulandı.Sonunda konuyu TBMM taşımayakarar verdi.  Ayrıca, “Türk aile yapısının sürdü-rülebilirliği için, sosyal politikalara ih-tiyaç vardır.Aile merkezli politikalar ile top-lumsal bağların kuvvetlendirilmesimümkün olacaktır.”“Aile kurumunun muhafaza edil-mesi, güçlendirilmesi ve geleceğe ha-zırlanması”Gerektiğine karar vermiştir.İnşallah MHP’nin bu girişimi önceAileyi sonra da Türk milletini kurtarır.

DR. SEYFİ ŞAHİN 

TÜRK 
AİLESİ

Terör örgütü DEAŞ ve El-Kaideadına faaliyet yürüterek, sosyal medyaüzerinden toplanan yardımlarla terörörgütlerine finansal destek sağladıklarıbelirlenen 5 şüpheli, İstanbul'da yaka-landı. İstanbul Terörle Mücadele ŞubeMüdürlüğü ekipleri, terör örgütü faali-yetlerinin deşifre edilmesi ve finanskaynaklarının tespitine yönelik çalışma-larını sürdürüyor. Çalışmalar kapsamın-da terör örgütleriyle bağlantılı sosyalmedya hesaplarını da inceleyen ekipler,bazı şüphelilerin, Suriye'deki ihtiyaç sa-hiplerine ulaştıracaklarını bahane ede-rek "kış aylarında soba ve yakacak yar-dımı", "Kurban Bayramı'nda küçükbaşhayvan kesimi yardımı" ile "kamplardakalan ailelere destek" gibi ilanlar verdik-lerini belirledi. Ekipler, DEAŞ ve El-Kai-de terör örgütleri adına faaliyet yürütenveya örgüt adına faaliyette bulunan zan-
lıların, sosyal medya üzerinden verilenbu yardım ilanlarını, Suriye'dekiPKK/YPG silahlı terör örgütünün kont-rolünde olan Hol kampında kalan eş ve

çocuklarının da aralarında bulunduğuörgüt üyelerine para aktarılması ama-cıyla yaptıklarını tespit etti. İhtiyaç sa-hiplerinin görsellerinin de yer aldığı bu

ilanlar aracılığıyla dinin istismar edildiğianlaşıldı. Ekipler, bu ilanlarda bağışlarıdolar ve kripto para olarak da talepeden şüphelilerin, sosyal medyadakiyardım ilanları üzerinden toplanan ba-ğışlarla terör örgütüne finansal desteksağladıklarını ortaya çıkardı.
2 şüpheli tutuklanDıEkipler, çalışmaların tamamlanması-nın ardından kimlikleri belirlenen 5şüpheliyi, düzenledikleri eş zamanlıoperasyonda 5 adreste gözaltına aldı.Adreslerde yapılan aramalarda ise çoksayıda dijital materyal ele geçirildi.Emniyetteki işlemlerinin ardındanadliyeye sevk edilen şüphelilerden 2'siçıkarıldıkları hakimlikçe tutuklandı. Birihakkında konutu terk etmeme şeklindeolmak üzere 3 şüpheliye ilişkin adlikontrol tedbiri alındı. (AA)

Sosyal medyadan "yardım 
ilanı" ile toplanan bağışları 

DEAŞ ve El-Kaide'ye aktardılar

CumhurbaşkaNı Recep Tayyip Erdo-ğan, Birleşmiş Milletler (BM) Genel Kurulu-na 24 Eylül Salı günü 14'üncü kez hitapedecek. AA muhabirinin derlediği bilgileregöre, Cumhurbaşkanı Erdoğan, başbakanlıkgörevinde bulunduğu 2005'te ilk kez BM60. Genel Kurulu görüşmelerine katıldı. Er-doğan, Genel Kuruldaki hitabında, "Her şey-den önce kendini yenileyen, daha demokra-tik ve şeffaf, tüm üyelerin ortak iradesinitemsil kabiliyetine sahip, uluslararası ihti-lafların çözüm zemini olan, dünya barışınınteminatı olarak görülen, saygınlığı, tüm üye-leri tarafından yüceltilen, daha aktif ve dahadirayetli bir BM teşkilatı, insanlığın ortakyararınadır." mesajını verdi. Erdoğan'ın ka-tıldığı sonraki BM Genel Kurulu ise 2007'de62. Genel Kurul görüşmeleri oldu.Konuşmasında terörle mücadele konu-suna vurgu yapan Cumhurbaşkanı Erdoğan,"Dünyanın herhangi bir köşesinde yaşananterör eylemi hepimizi hedef alan bir insan-lık suçudur. Sınır tanımayan terörü lanetli-yor, terörün acı tecrübesini bizzat yaşamışbir ülkenin başbakanı olarak tüm insanlığayönelik bu tehditle mücadelede dayanışmave daha etkin işbirliği çağrısını buradan yi-neliyorum." ifadelerini kullandı.Erdoğan, 2009'da katıldığı BM 64. GenelKurulunda ise BM'nin yapısının reformeedilmesi gerektiğine dikkati çekti. Adil vekatılımcı bir küresel düzenin kurulması içinBirleşmiş Milletlerin etkinliğinin artmasıgerektiğini dile getiren Erdoğan, şunlarısöyledi: "Temsil kabiliyeti güçlendirilmiş,demokratik, şeffaf, adil ve etkin bir Birleş-miş Milletlerin, küresel barış ve istikraradaha fazla katkı yapacağına inanıyoruz. Bir-leşmiş Milletler, iklim değişikliği, sürdürüle-bilir kalkınma, yoksullukla mücadele, ka-dın-erkek eşitliği, insan hakları ve insanonurunun korunması konularında, daha et-kin bir kurum haline gelmelidir. Bu amacamatuf reform girişimlerine tam destek veri-yoruz. Fakat Birleşmiş Milletler sisteminde-ki reformun, Güvenlik Konseyi de reformatabi tutulmadığı müddetçe başarılmış sayı-lamayacağı muhakkaktır."2011'deki BM 66. Genel Kurulunda böl-gesel konuları değerlendiren Erdoğan, Suri-ye, Libya, Somali, Filistin'e ilişkin mesajlarverdi, Azerbaycan topraklarının yıllardır sü-ren haksız işgalinin sona ermesi gerektiğinikaydetti. Erdoğan, "Karabağ sorununun buşekilde çözümsüz kalması asla kabul edile-mez, uluslararası sorunlara, kangren halinegelmeden çözümler bulunması, hepimizinsiyasi ve ahlaki sorumluluğudur." dedi.
"Dünya beşten büyüktür"Erdoğan, cumhurbaşkanı sıfatıyla ilk kez2014 yılındaki BM 69. Genel Kuruluna hitapetti. BM'nin reform ihtiyacını "Dünya beştenbüyüktür" ifadesiyle dile getiren Cumhur-başkanı Erdoğan, şu değerlendirmelerdebulundu: "Daha fazla gecikmeden, daha faz-la mazlum insan, masum insan hayatınıkaybetmeden, küresel vicdan daha fazla ya-ralanmadan, Birleşmiş Milletler sorunlaraağırlığını koymalıdır. Altını çizerek ifade et-mek isterim ki, dünya beşten büyüktür. Bir-leşmiş Milletler Güvenlik Konseyi daimiüyesi 5 ülkenin dünya gerçekleri ile bağdaş-mayacak şekilde Birleşmiş Milletleri etkisizhale getirmesi, küresel vicdanın kabul ede-bileceği bir durum değildir. Tüm alınan ka-rarlar, bakıyorsunuz bir ülkenin iki dudağıarasındadır. Eğer 'hayır' derse hayır, 'evet'derse o zaman icraata geçilebiliyor. Filis-tin'de sadece birkaç ay içinde 2 binden fazlamasum insan katledilirken, Birleşmiş Mil-letler beklenen çözümü üretememiştir. Su-riye'de 4 yıldır 200 binden fazla kişi katledi-lirken, 9 milyona yakın insan yer değiştirir-ken, Birleşmiş Milletler yine etkili çözümlersunamamıştır." (AA)

Erdoğan, 14'üncü 
kez BMGK'ye
hitap edecek

Sosyal medya üzerinden toplanan bağışları, DEAŞ ve El-Kaide üyelerinin eş ve çocuk-larının da bulunduğu Suriye'deki kamplara aktararak, terör örgütlerine finansal des-tek sağladıkları belirlenen 5 şüpheli İstanbul’da düzenlenen operasyonla yakalandı

içişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Diyarba-kır'ın Lice kırsalında düzenlenen "Gürz-14"operasyonunda kırmızı kategoride aranan"Hebun Piro Amed" kod adlı Zırav Taş ve grikategoride aranan "Botan" kod adlı FehmiBaşkurt adlı teröristlerin etkisiz hale getiril-diğini bildirdi. Yerlikaya, sosyal medya he-sabından yaptığı açıklamada, Jandarma Ge-nel Komutanlığı İstihbarat Başkanlığı ileTEM Daire Başkanlığı koordinesinde Diyar-bakır İl Jandarma Komutanlığınca yapılanistihbari çalışmalar sonucu Lice ilçesi kırsa-lında "Gürz-14" operasyonunun gerçekleş-tirildiğini belirtti. Jandarma ATAK taarruzhelikopterleri ile J-SİHA desteğinde Jandar-ma Özel Harekat (JÖH), Jandarma Koman-do timleri ve güvenlik korucularının katılı-mıyla yapılan temas araması faaliyeti esna-sında çıkan çatışma sonucunda kırmızı ka-tegoride aranan Zırav Taş ile gri kategoridearanan Fehmi Başkurt'un silahlarıyla bera-ber etkisiz hale getirildiğini açıklayan Yerli-kaya, şunları kaydetti: "Şehitlerimizin kanıyerde kalmadı; teröristlerin 3 güvenlik gö-revlisi ile 5 sivil vatandaşın şehit edildiği, 4güvenlik görevlisinin yaralandığı toplam 6eyleme katıldıkları belirlendi. Operasyonesnasında yaralanan kahraman güvenlikkorucumuza acil şifalar diliyorum. Operas-yonu gerçekleştiren kahraman jandarma-mızı ve güvenlik korucularımızı tebrik edi-yorum. Allah ayaklarına taş değdirmesin.Son terörist etkisiz hale getirilinceye kadardurmayacağız, duraksamayacağız." (AA)

Kırmızı ve gri 
kategorideki 2 
terörist etkisiz 
hale getirildi

Okullar açıldı ancak her kalem-de artan fiyatlar hala tartışma konusu.Bir araştırma şirketi, bini aşkın veli-nin katılımıyla bir rapor yayınladı. Ço-cuğunu okula gönderen bir veli zo-runlu bağış adı altında kayıt ücretininistendiğini ve bu rakamların 100-150bin liraya kadar çıktığını belirtirken

80 bin lira bağış adı altında kayıt ücre-ti ödeyen bir tanıdığının olduğunusöyledi.  Milli Eğitim Bakanlığı'nın ya-yımladığı genelgeye göre, devlet okul-larında kayıt parası veya bağış adı al-tında zorunlu ücret alınmayacağı be-lirtildi. Ancak bazı okullarda bu kara-ra uyulmadığı tespit edildi. Araştırma-

ya göre, velilerin yüzde 43'ü çocuğu-nu okula kaydettirebilmek için ücretödemek zorunda kalıyor.UKOME kararına göre, en kısa me-safe servis ücreti 23 bin lira olarak be-lirlenmişti. Ancak bazı okullarda buücret 90 bin liraya kadar çıkıyor. YusufAkın, "Devlet okulunda öğrencisiolanların yüzde 54 oranında artık ser-visi değil toplu taşımayı kullanıyor. Yada öğrencilerin özel araçla getirildiği-ni görüyoruz. Okula ulaşım konusun-da tercihler mecburen değişti." dedi. Veliler, fahiş fiyat artışlarına karşıdenetleme getirilmesini istiyor.Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin iseokullarda kayıt ücreti alındığına iliş-kin iddialara, "Kayıt ücreti alınıyor ifa-desi öğretmen, idareci arkadaşlarımı-zı zan altında bırakabilecek ciddi it-ham" yanıtını vermişti. 

Zorunlu bağış bilmecesiBir araştırma şirketi, eğitimde artan fiyatlara odaklandı. Bini aşkın velinin katı-lım sağladığı çalışmada, kırtasiye ve servis ücretleri ele alındı. Raporda çarpıcıbir veri de ortaya çıktı. Her 10 veliden 4’ü zorunlu bağış yaptığını söyledi

NariN cinayetiyle ilgili soruştur-ma yeni bir boyut kazandı. Olayın ta-nıklarından biri olan yenge HediyeGüran, verdiği ifadede olay günü anneYüksel Güran ile oğlu Enes arasındaşiddetli bir tartışma ve boğuşma ya-şandığını gördüğünü söyledi. Emeklipolis İsa Altun ise bu ifadenin ardın-dan en güçlü senaryonun Enes Gü-ran'ın Narin'i öldürmesi olduğu yö-

nünde olduğunu belirtti. Enes Gü-ran'ın kolundaki ısırık izinin de anneYüksel Güran'a ait olduğu iddia edildi.Narin'in amcasının karısı olan He-diye Güran'ın ilk ifadesinden detaylarda ortaya çıkmaya başladı. Hediye Gü-ran, 'Enes ile anne Yüksel Güran ara-sında bir arbede boğuşma yaşandıben bunu gördüm' dedi. Mynet'in ha-berine göre emekli polis İsa Altun'un

değerlendirmeleri şöyle: "Anne,Enes'in kardeşini boğması üzerinebunu gördü ve Enes'i durdurmak içinoğlunu ısırdı. Enes'in kolundaki ısırıkizinin annenin olduğunu düşünüyo-rum. Aslında yenge katilin Enes oldu-ğunu burada anlatıyor."Soruşturmada gözaltına alınan tu-tuklu Fuat Güran’ın eşi Hediye Güranile Ş.K. ve İ.K. adliyeye sevk edildi.

Yenge Hediye Güran'ın ifadesi ortaya çıktı
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2024 Yılı TYT - AYT Sınavları Hazırlık, Sahne Sanatları ve Meslek Edindirme Kursları Hizmeti
Alımı İşi hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale
usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.
İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İKN : 2024/1215123
1-İdarenin
a) Adı : BÜYÜKÇEKMECE BELEDİYESİ KÜLTÜR İŞLERİ 

MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi : Fatih Mah. Şehremini Sok. 1 34500 BÜYÜKÇEKMECE/

İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 444 0 340 - 0(212) 883 55 64
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve 
e-imza kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı : 2024 Yılı TYT - AYT Sınavları Hazırlık, Sahne Sanatları ve 

Meslek Edindirme Kursları Hizmeti Alımı İşi
b) Niteliği, türü ve miktarı : Toplamda 4.545 Saat Kısmi Zamanlı Personel İle; 2.619 Saat 

TYT-AYT Hazırlık, 798 Saat Sahne Sanatları ve 1.128 Saat 
Meslek Edindirme Kursları Hizmeti Alım İşi'dir.
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan
idari şartnameden ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Büyükçekmece Belediyesi Kültür İşleri Müdürlüğünün İlçe 
Sınırları Dahilinde Göstereceği Yerler-Büyükçekmece/ İSTANBUL

ç) Süresi/teslim tarihi : İşe başlama tarihi 14.10.2024, işin bitiş tarihi 31.12.2024
d) İşe başlama tarihi : 14.10.20243-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 02.10.2024 - 11:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : Büyükçekmece Belediyesi C Blok 2. Kat Avrupa Konseyi

Toplantı Salonu Fatih Mahallesi, Şehremini Sokak, No:1, 
Büyükçekmece/İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat
dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.1.3. İhale konusu işin yerine getirilmesi için alınması zorunlu olan ve ilgili mevzuatında o iş
için özel olarak düzenlenen sicil, izin, ruhsat vb. belgeler,

İş Yeri Açma ve Çalıştırma Ruhsatı
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak,

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyat-

ların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda

geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Sınır değerin altında teklif sunan isteklilerin teklifleri

açıklama istenilmeksizin reddedilecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2089163

2024 YILI TYT - AYT SINAVLARI HAZIRLIK, SAHNE 
SANATLARI VE MESLEK EDİNDİRME KURSLARI 
HİZMETİ ALIMI İŞİ BÜYÜKÇEKMECE BELEDİYESİ 

KÜLTÜR İŞLERİ MÜDÜRLÜĞÜ

Sefaköy 3507 sayılı parselin tescilli parsel olarak, Sefaköy 3506, 3519, 3520, 5012, 5013,
5015, 11439, 11485, 11595 ve 12263 sayılı parseller ile bir kısım tescil dışı alanın ise Sefaköy
3507 ve 3508 sayılı parsellere ait tescilli parsel koruma alanı olarak plana işlenmesine ilişkin
UİP-34243024 Plan İşlem Numaralı 1/1000 ölçekli uygulama imar planı değişikliğinin
11.07.2024 tarih ve 2024/958 sayılı İstanbul Büyükşehir Belediye Meclis kararı ile aynen uygun
bulunarak 18.07.2024 tarihinde İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı'nca onandığı hususu
Başkanlığımıza bildirilmiş olup, söz konusu plan değişikliği 15.09.2020 gün ve 31245 sayı ile
Resmi Gazete'de yayınlanan "İmar Planı Değişikliğine Dair Değer Artış Payı Hakkında Yönet-
melik" kapsamında olmadığı hususu: İlan olunur.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2090280

İ L A N
KÜÇÜKÇEKMECE BELEDİYE BAŞKANLIĞI’NDAN

MArDin Artuklu ÜniversitesiUluslararası İlişkiler Bölümü ÖğretimÜyesi Dr. Mehmet Rakipoğlu, İsrail’inkullandığı teknolojilerin oluşturduğuriskleri AA muhabirine değerlendirdi.Rakipoğlu, İsrail’in Filistin'de alışı-lagelmiş bir çatışmanın ötesinde tek-nolojinin ve yapay zekanın en kötüşekliyle nasıl kullanılabileceğinin birörneğini sunduğunu belirterek, "İsra-il, Gazze'deki soykırımı ve Batı Şe-ria'daki işgalini sürdürmek için geliş-miş yapay zeka ve gözetim teknoloji-lerini kullanıyor. İsrail'in şu an ki du-rumunu otomatik hale gelmiş apart-heid, ayrımcılık ya da ırkçı rejim ola-rak tanımlayabiliriz. Yani 75 yıldırsüre gelen soykırım ve işgalin tekno-lojiyle yeniden harmanlanması şek-linde somut bir şekilde ifade edilebi-lir. Bu teknolojilerle işgal ve soykırımicra edilmiş oldu." dedi. UluslararasıAf Örgütü ve pek çok uluslararası ku-ruluşun İsrail'in Filistin işgalini tekno-loji ile harmanlamasını "otomatikapartheid (ırkçılık/ayrımcılık)" olaraktanımladığını aktaran Rakipoğlu, "İs-rail’in ürettiği ve kullandığı teknoloji-ler, dünyadaki farklı otoriter rejimleresatılarak küresel tehdit teşkil ediyor.Örnek olarak teknoloji destekli ölüm-

cül silahlar, Myanmar’daki cunta reji-mine verildi ve pek çok Rohingya sivi-lin katledilmesinde kullanıldı." dedi.Rakipoğlu, Filistin ve Filistinlilerinİsrail tarafından ileri gözetim sistem-leri, yapay zeka ve casus yazılım tek-nolojileri için bir laboratuvar halinegetirildiğini ve Filistinliler üzerindedenenmiş teknolojilerin dünyaya pa-zarlandığını aktararak, "Pegasus adlıbir yazılım, Fransa CumhurbaşkanıEmmanuel Macron ve diğer 50 bin ki-şinin şahsi telefonlarına sızarak özelbilgilere kolaylıkla erişim sağladı vepek çok diktatör de bu casus yazılımsayesinde konum tespit etti." diye ko-nuştu. Filistin topraklarının İsrail ta-rafından işgal edilmesine olanak sağ-layan büyük şirketlerin işgalden kaza-nımlar elde ettiğini ve Silikon Vadi-si'nde küresel çapta iş yapabilen enbüyük şirketlerin İsrail'in soykırımınadoğrudan destek verdiğini aktaranRakipoğlu, Amazon ile Google şirket-lerinin ortak projesi olan Nimbus ileyaklaşık 1,2 milyar dolarlık anlaşmayapan İsrail ordusunun, bu proje sa-yesinde güçlü bir bulut hizmetine(depolama), yüz ve duygu tanımlama,bilgi işleme ve analiz etme kapasitesielde ettiğine dikkat çekti.

Rakipoğlu, İsrail’in Filistin’de sür-dürdüğü işgalin, yalnızca askeri güçledeğil, aynı zamanda büyük teknolojişirketlerinin desteğiyle devam ettiğinive bu şirketlerin Filistinlilerin İsrailtarafından baskılanmasını ve ayrımcı-lığın tatbik edilmesini fayda üretecekbir proje olarak gördüğüne değinerek,"Bu şirketler doğrudan bu iddialarıdoğrulamasalar bile onların bu suçla-ra ortak olduğunun bazı göstergelerivar. Öncelikle dünyada bu kadar bü-yük ve karmaşık sistemleri inşa ede-cek çok az şirket var. Bu şirketlerin debazıları bu iddiaların muhatabı. Ayrı-ca, itham edilen şirketlerin bazı çalı-şanları soykırıma verdiği destek ne-deniyle istifa ettiğini açıklıyor. İthamedilen sosyal medya platformları daçok uzun zamandır İsrail yanlısı tu-tum sergiliyor." diye konuştuİsrail’in soykırım ve işgaline sade-ce teknoloji şirketlerinin değil aynı za-manda sosyal medya platformlarınında destek sağladığını ve İnsan Haklarıİzleme Örgütü'nün aralık ayı raporu-na göre Facebook ve Instagram'ın sa-hibi Meta şirketinin Filistin yanlısıpaylaşımları baskıladığını aktaran Ra-kipoğlu, X ve YouTube gibi platformla-rın da Filistin yanlısı paylaşımları san-sürlediğini ve Filistin destekçisi he-sapları askıya aldığını ifade etti.Rakipoğlu, teknoloji şirketlerininyaptığı yatırımların sadece İsrail'in iş-galini kolaylaştırmaktan ibaret olma-dığını ayrıca Gazze'deki Filistin halkı-na karşı yürüttüğü ayrım gözetmeyensaldırıları yürüten İsrail ordusunamaddi destek niteliği de taşıdığınınaltını çizerek, Gazze soykırımı ve boy-kotlar neticesinde ekonomik bunalı-ma doğru ilerleyen İsrail’e Microsoftve IBM şirketlerin yatırımlarının veyerel iş birliklerinin can simidi niteliğitaşıdığını söyledi. (AA)

Türkiye’De genel bir ahlak sorunuvar mı? Neredeyse hepinizin “evet” dediğiniduyar gibiyim.Birçoğumuzun ortak düşüncesi şuki, sosyal hayatta, çalışma hayatında, ti-carette, pazarda, sokakta neredeyse ha-yatın her alanında ahlaksızlık almış başınıgidiyor (Allah’tan korkup kuldan uta-nanları tenzih ederim). Yalan, dolan, soy-gun, taciz, içki, fuhuş, çıplaklık, uyuşturucu,gıybet, bencillik, liyakatsizlik, sahtekârlıkvesaire. Liste uzar gider. Bu kötü gidişatın kuşkusuz en önemlisebeplerinden biri gelişen teknoloji ile bir-

likte nesillerimiziher gün daha çoketkisi altına alankuralsız, sınırsız,ahlak-sız sosyalmedya ve sine-ma/dizi sektörüiken diğer bir sebepise eğitim sistemi-mizin başarısızlığı-dır. Yani bizim ba-şarısızlığımızdır. Birçok etnik ve dini yapıdan oluşanbu toplumda yüz yıldır hangi ahlak tanımıve ilkeleri esas alınıyor ve öğretiliyor kitoplum olarak şu an bu haldeyiz? İnsankalitemiz ahlaki manada niçin gündengüne düşüyor? Sorgulamamız gereken asılmesele budur. Yüz yıldır eğitim ve öğretim sistemi-mize hâkim olan Kemalist ideoloji ahlakimanada hangi başarıya sahiptir? Bu ülkedeaskeri darbeleri yapanlar “Mustafa Ke-mal’in askerleriyiz” dememişler miydi?Sahi yeri gelmişken Kemalist ideolojinin

öngördüğü bir ahlak manzumesi varmıdır mesela, nelerdir onlar, kaynağınedir, nerede yazar?Toplumdaki gayrimüslimlerin, dinsiz-lerin, ateistlerin, İslam düşmanlarının ora-nını bilmemiz elbette çok güç ancak epeykalabalık olduklarını tahmin edebiliyoruz.Bu durumda toplumun her kesiminin mu-tabık kalacağı bir ahlak tanımı olamaya-cağına göre Türkiye’deki nesiller hangi ah-laka göre eğitilmelidir? Yüz yıldır çocukla-rımıza Kemalist ideoloji ile harmanlanmışşekilde sunulan bir İslam ahlakı kırıntısıile geldiğimiz nokta ortada, içler acısı. Ke-malist ideoloji ve onun eğitim sistemi artıkiflas etmiştir, ahlak-sız bir toplum yetiştir-miştir, bunun acısını çekiyoruz. Toplumun kahir ekseriyeti kendini“Müslüman” olarak tanımlamakta ve iyikötü İslam’a uygun yaşamaya gayret et-mekte ise eğitim sistemimiz İslam ahlakınagöre sıfırdan tekrar inşa edilmelidir, bununbaşka çözüm yolu yoktur. Aksi halde durumher gün kötüye gitmeye devam edecektir.   Şunu belirteyim ki biz Müslümanlar

için geçerli olan tek ahlak İslami emir veyasaklar ile Peygamber efendimizin haya-tındaki örneklikten müteşekkildir.   
“Komşusu aç iken tok yatan bizden

değildir.”;
“Kim haksız yere bir cana kıyarsa bü-

tün insanlığı öldürmüş gibi olur.”; 
“İçki, kumar, putlar ve fal okları sadece

şeytanın işinden bir pisliktir, kurtuluşa
erebilmeniz için onlardan uzak durun.”;

“Mümin kadınlara da söyle gözlerini
haramdan sakınsınlar, ırzlarını korusun-
lar.”;

“Ey iman edenler, kendiniz, anne-ba-
banız ve yakınlarınız aleyhine bile olsa,
Allah için şahitler olarak adaleti ayakta
tutun.”;

“Mallarınızı aranızda haksız sebeplerle
yemeyin.”Diyen başka bir din, ideoloji veya hayattarzı var da biz mi bilmiyoruz.Dünyada ve ahirette tek kurtuluşumuzAllah katında yegâne din olan İslam’a uygunyaşamaktan geçer. Bunu er geç anlayacağız,umarım çok geç olmaz…

ESMA SARMIŞ

“AHLAK”-SIZ-LIK SuDAn Sağlık Bakanlığından yapılan açık-lamada, ülkenin farklı eyaletlerinde yayılankolera salgınında vaka sayısının 9 bin 533'eyükseldiği kaydedildi. Açıklamada, salgın ne-deniyle hayatını kaybedenlerin sayısının 315'eçıktığı belirtildi. Açıklamada ayrıca, Sudan'ın11 eyaletinde etkili olan sağanak ve seller se-bebiyle hazirandan bu yana yaşamını yitiren-lerin sayısının 225'e yükseldiği bilgisi paylaşıl-dı. Sel ve yağışlardan etkilenen kişi sayısınında 345 bin 204'e ulaştığı aktarıldı.Sudan'da temmuz ile ekim ayları arasında-ki sel ve taşkınlar sonucu her yıl 100'den fazlakişi hayatını kaybediyor, on binlerce ev, iş yerive tarım arazisi zarar görüyor. Ülkede haziran-dan bu yana etkili olan yağışlar ve seller, kole-ranın yayılmasına yol açtı. Sudanlı yetkililer,12 Ağustos'ta kolerayı salgın olarak ilan etti.Savaşın sürdüğü Sudan'da, sağlık sistemi-nin etkin bir şekilde çalışmadığı bu dönemdesalgın hastalıkların yayılması insanların haya-tını daha da zorlaştırıyor.

ABD Gizli Servisi Direktör VekiliRonald Rowe, West Palm Beach'teeski ABD Başkanı Donald Trump'a yö-nelik suikast girişimiyle ilgili basıntoplantısı düzenledi. Rowe, Trump'ınFlorida'daki yerleşkesinde, başkan ol-duğu günlerdeki gibi "en üst düzeyde"güvenlik hizmeti aldığını ve kendisi-nin de bunun farkında olduğunu söy-ledi. "Başkan Biden, eski BaşkanTrump ve Başkan Yardımcısı Harrisiçin en üst düzeyde koruma istediğiniaçıkça belirtti." diyen Rowe, Gizli Ser-vis olarak güvenlikle ilgili en hassasdetaylarda bile dikkatli olduklarınıkaydetti. Rowe, suikast şüphelisi RyanWesley Routh'un 11 saat civarında ça-lılıklarda yatarak beklemiş olabilece-ğini ancak görüş açısında Trump'ın

olmadığını vurguladı.FBI yetkilisi Jeffrey Veltri ise olayıtüm boyutlarıyla incelediklerini veşüphelinin ailesi ve yakınlarıyla gör-üştüklerini belirterek, "FBI, DonaldTrump'a yönelik suikast girişimi ola-rak görülen olayı 'oldukça ciddi' şek-linde değerlendiriyor." ifadelerini kul-landı. Şüpheli Routh'un, olay esnasın-da sosyal medya platformları üzerin-de aktif şekilde çevrim içi görünür ol-duğunu kaydeden FBI yetkilisi, Ro-uth'un tüm sosyal medya hesapları-nın incelendiğini söyledi. Veltri ayrıca,şüphelinin "Afganistan'dan paralı sa-vaşçılar bularak onların Ukrayna'dasavaşmasını istediği" paylaşımları ol-duğunu da belirtti.Şüphelinin yalnız mı yoksa başka-

ları ile mi çalışıp çalışmadığı sorusu-nu halen araştırdıklarını ifade edenVeltri, Routh'un aracı, cep telefonu vediğer elektronik araçları için aramaizni alıp daha kapsamlı bulgularaulaşmayı hedeflediklerini de belirtti.Söz alan bölge polisi yetkilileri iseşüphelinin yanında AK-47 tarzı serinumarası silinmiş bir tüfek, dijital ka-mera, çanta ve biraz da yiyecek bul-duklarını anlattı. Trump'ın, 15 Eylülakşamı Florida'da bulunduğu yerin ci-varında silah sesleri duyulmuş ardın-dan kendisinin güvende olduğu bildi-rilmişti. Seçim kampanyası iletişim di-rektörü Steven Cheung, "BaşkanTrump, civarda silah sesleri duyul-duktan sonra güvende. Şu anda başkaayrıntı yok." bilgisini paylaşmıştı.

İsrail'in yapay zeka 
destekli silahları 
"küresel tehdit"İsrail'in Gazze ve Batı Şeria işgali sırasında kullandığı yapay zeka destekli silahlar, dünya genelindeki farklı re-jimlere satıldığı için küresel tehdide dönüşmeye başladı      

Trump'a ikinci suikast girişimi

Sudan'da kolera 
salgını: 315 ölü
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KırKlareli Belediyesince baş-latılan "Mavi Bayraklı MahallemProjesi" kapsamında vatandaşlar,mahallelerine "Mavi bayrak" ünvanıkazandırabilmek için cadde ve so-kakları imece usulü temizliyor.Kırklareli Belediyesi, "Daha Te-miz Bir Kırklareli" sloganıyla 13 ma-hallenin yarışacağı "Mavi BayraklıMahallem Projesi" başlattı.Cadde, sokak ve çocuk parklarınıtemiz tutan mahallelere "Mavi Bay-raklı Mahalle" ünvanı verilecek. Buünvanı alan mahallelere ödül olarakspor tesisi yapılacak.Vatandaşlar, mahallelerine sportesisi kazandırmak ve ünvanı alabil-mek için çalışmalara başladı.Bugünlerde hemen hemen hercadde ve sokakta bir yandan beledi-ye ekipleri diğer yandan da vatan-daşlar temizlik çalışması yapıyor.Gençler mahallelerdeki çocukparklarını temizlerken, yetişkinlerise sokak ve caddelerde imece usulütemizlik yapıyor.Gelecek ay komisyonun belirledi-ği mahalleler unvanı alacak.
"Kırklareli'ni Türkiye'nin en

temiz kenti haline getirmek tek
amacımız"Kırklareli Belediye Başkanı Der-ya Bulut, AA muhabirine yaptığıaçıklamada, daha temiz bir kent,daha sağlıklı bir çevre oluşması içinprojeler ürettiklerini söyledi."Mavi Bayraklı Mahalle Projesi"kapsamında tüm mahallelerde te-mizlik seferberliği başladığını belir-ten Bulut, kentin her noktasını te-miz görmek istediklerini anlattı.Bulut, çok heyecanlı olduğunu vebu projenin Türkiye'ye örnek olaca-ğını düşündüğünü kaydetti.Temiz bir çevre için herkesinüzerine düşeni yapması gerektiğinidile getiren Bulut, şöyle devam etti:"Hep birlikte tüm mahalleleri-mizde bir seferberlik ilan edip, Kırk-lareli'ni Türkiye'nin en temiz kentihaline getirmek tek amacımız. Pro-jemiz, her mahallemize bir spor te-sisi yapana kadar devam edecek.Çok heyecanlıyım, çocuklarımızı sü-rece dahil edeceğimiz için. Projemi-ze en çok pozitif tepki çocuklarımız-dan geliyor, gençlerimizden geliyor.Onların böyle bir farkındalık proje-sinde yer alması bizi geleceğe dairdaha umutlu kılıyor. Dolayısıyla on-larla bu projeyi sürdürmek bizi he-yecanlandırıyor."

"Herkesin iddialı olduğu kadar
bizde iddialıyız"Doğu Mahallesi Muhtarı Arzu Yıl-dırım ise mahalle sakinleriyle temiz-lik seferberliği başlattıklarını belirt-ti. Mahalle sakinlerinin projeye sa-hip çıktıklarını ifade eden Yıldırım,her sokakta temizlik çalışmasınınyapıldığını kaydetti.İddialı olduklarını vurgulayanYıldırım, "Bence her mahalle ken-dince iddialı. Zaten böyle olmalı. As-lında tabii ki bu bir yarış değil, her-kes kendi çevresini, kendi sokağını,evinin etrafını temizlerse zaten te-miz bir mahalle olacak. Bence her-kes iddialı. Herkesin iddialı olduğukadar biz de iddialıyız." diye konuş-tu. Doğu Mahallesi sakinlerindenLütfu Kurubaş da mahallesine sportesisi kazandırmak için mücadeleedeceğini belirtti.Mahallelerini pırıl pırıl yapacak-larını anlatan Kurubaş, "Çevremizitemizlersek hem mahallemiz hemşehrimiz tertemiz olacak." dedi.Songül Kurubaş ise projenin baş-laması ile imece usulü temizlik çalış-malarına başladıklarını anlattı.Mavi bayrak ünvanını almak içiniddialı olduklarını dile getiren Kuru-baş, projeyi desteklediğini belirtti.

"Türkiye'nin en temiz şehri ol-
mak için elimizden geleni yapaca-
ğız"İstasyon Mahallesi'nin gençleriise Doğu Mahallesi'nin kadınlarınarakip çıktı.Gençler mahallelerine spor tesisikazandırmak için çocuk oyun park-larının çevresinde temizlik çalışmasıyapıyor.

Kırklareli'nde 
"Mavi Bayrak" 

rekabeti, temizlik
seferberliğine 

dönüştü

Böğürtlen ve ahududu üretiminde verim
alan çiftçi dikim alanını genişletti

eymir köyünde iki yıl önce 6,5dekar alana böğürtlen ve ahudududiken Kenan Erkan Çevikoğlu bu yıl15 ton hasat yaptı.Böğürtlen sayısını artırmayı he-defleyen Çevikoğlu, Tarım ve Or-man Bakanlığının izniyle yurt dışın-dan getirdiği böğürtlenleri de 33,5dekar alana dikti.İki yıl sonra 80 ton verim almayıhedefleyen Çevikoğlu, gazetecilere,arazilerinde daha önce arpa vebuğday üretimi yaptıklarını anlattı.

Salgını döneminde çilek üreti-miyle katma değerli ürünlere yö-neldiklerini dile getiren Çevikoğlu,"Daha sonrasında ahududu ve bö-ğürtlen üretmek için kolları sıvadık.Tarım ve Orman Bakanımız Sayınhemşehrimiz İbrahim Yumaklı Bey-efendi'nin özel izinleriyle, bakanlı-ğın özel izinleriyle yurt dışındangetirmiş olduğumuz fidanları şuanda toprakla buluşturuyoruz."dedi.İlk böğürtlenleri 2 yıl önce dikti-

ğini, bu yıl diktiği böğürtlenlerlehasadı artırmak istediklerini belir-ten Çevikoğlu, "Bu sayıyı 80 tonaulaştırmayı planlıyoruz. Bu yurt dı-şından getirmiş olduğumuz fidanınözelliği hem haziran ayında hem deekim ayında hasat etmemizdir. Nor-malde Türkiye'deki hasat ayı ağus-tostur. 6,5 dekarlık bir alanda bö-ğürtlen ve ahududu dikimini yap-mıştık, şu anda 40 dekara tamamlı-yoruz." ifadelerini kullandı.Sözleşmeli tarım modeliyle üre-

tim yaptıklarını kaydeden Çevikoğ-lu, ürünleri Ankara'da bir firmayagöndereceklerini aktardı.Böğürtlen hasadında çalışan iş-çilerden Ayşe Aydost ise günlük 60-80 kilo arasında böğürtlen topla-dıklarını belirterek, "Eskiden or-manlarda hayvan otlatırken yiyor-duk, bu kadar detaylı bilmiyorduk.Dikenli olurdu. Bu kadar kıymetliolduğunu bilmiyorduk. Şimdi tarla-lar dikiliyor hasadı yapılıyor." diyekonuştu.
Vanlı Muazzez, üniversite okuduğu

Güney Kore'ye gelin gitti

Yarım asırlık sigara bağımlılığından
Sağlıklı Hayat Merkezi'ndeki 

tedaviyle kurtuldu
Düzce'De yaşayan 65 yaşındakiCemal Sarıbaş, "Nefes alışımda, per-formansımda, ağzımın tadında ina-nılmaz değişimler var. Suyun biletadı varmış, bilmiyormuşuz, suyuntadını daha yeni aldık." dedi.Düzce'de yaklaşık 50 yıldır siga-ra içen Cemal Sarıbaş, Sağlıklı HayatMerkezi Sigara Bırakma Poliklini-ği'nde gördüğü tedaviyle zararlıalışkanlığından kurtuldu.Gençlik yıllarında sigaraya başla-dığını anlatan 65 yaşındaki Sarıbaş,gazetecilere, yaklaşık 50 yıldır kul-landığı sigarayı daha önce de bırak-mak için girişimlerde bulunduğunuancak başarılı olamadığını belirtti.Düzce'de tavsiye üzerine başvur-duğu Sağlıklı Hayat Merkezi'ndedoktor Emine Aras'ın gözetimindekitedavi sayesinde 11 aydır sigara kul-lanmadığını aktaran Sarıbaş, "Bu

süreçte sigaranın çok ciddi zararınıgördüm. Nefes alışım bile zorlaştı.Sigarayla konuşmaya başladım, 'Bukadarcık şey beni bunca sene nasılesir aldı?' dedim. Kendimi hazırla-dım ve sigara bırakma ünitesinebaşvurdum." diye konuştu.Sarıbaş, kendisini bilinç olaraksigarayı bırakmaya hazırladıktansonra tedaviye başladığını belirte-rek, "Nefes alışımda, performansım-da, ağzımın tadında inanılmaz deği-şimler var. Suyun bile tadı varmış,bilmiyormuşuz, suyun tadını dahayeni aldık." dedi.Sigara içmenin, bir insanın ken-disine yapabileceği en büyük kötü-lük olduğunu dile getiren Sarıbaş,"Hayata 1-0 geriden başlıyorsunuz,sürekli vücudunuza zehir pompalı-yorsunuz, sağlığınızı mahvediyorsu-nuz." değerlendirmesinde bulundu.

Güney Kore'de üniversitedetanışan Vanlı Muazzez İşliyen ileGüney Koreli Park Jong-wook,Van'da yaptıkları düğünle hayatla-rını birleştirdi.Güney Kore'de üniversitedeeğitimi sırasında tanışan 26 ya-şındaki İşliyen ve 27 yaşındakiPark, bir süre devam eden arka-daşlıklarının ardından evlenmekararı aldı.Dört ay önce Müslüman olanPark, düğün için annesiyle Ercişilçesine geldi. Yörenin gelenekle-rine göre düzenlenen düğünledünyaevine giren çift, davetlilerlehalay çekti.İşliyen, AA muhabirine, eğitimiçin gittiği üniversitede üç seneönce eşi Park ile tanıştığını söyle-di. Uluslararası ilişkiler bölümün-den mezun olduktan sonra bilgi-

sayar mühendisi eşiyle hayatlarınıbirleştirme kararı aldıklarını be-lirten İşleyen, "Başta arkadaşçabir ilişkimiz vardı fakat bu bir gö-nül ilişkisine dönüştü. Aileleri-mizle konuştuk. Başta biraz tuhafkarşıladılar. Daha sonra eşim veannesi buraya geldi. Babam onlarıçok sevdi. Eşim sürekli dinleri çokaraştırıyordu. Benden habersiz ilkbaşta camide eğitim aldı. Müslü-man oldu. Ailesi anlayışla karşıla-dı. Burada bizim geleneklerimizeuygun düğün yaptık. Güney Ko-re'de de onların geleneklerinegöre düğün yapacağız." dedi.Anne Senem İşliyen de her za-man kızına destek çıktığını dilegetirerek, "İlk duyduğumda birazendişelendim. Sonra tanıştım,Müslüman olduğundan emin ol-dum. Kararlarına saygı duyuyo-rum." diye konuştu.

Kastamonu'da bir çiftçi Tarım ve Orman Bakanlığının izniyle yurt dışındangetirdiği böğürtlen ve ahududuları toprakla buluşturdu.
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aK Parti Gümüşhane Milletve-kili Celalettin Köse, Kelkit Kayma-kamı Kadir Algın, İl Genel MeclisiBaşkanı Eşref Balki, Kelkit BelediyeBaşkanı Ünal Yılmaz'ın yanı sıra 30ülkeden gelen 69 akademisyen vearkeolog, antik kentin kuzey ve ba-tısında yer alan mezarlık alanında-ki kazı çalışmalarını yerinde ince-ledi.Çalışmaları 18 kişilik ekiplesürdüren kazı başkanı KaradenizTeknik Üniversitesi Edebiyat Fa-kültesi Arkeoloji Bölümü Dr. Öğre-tim Üyesi Elif Yavuz Çakmur, heye-te bilgi verdi.Milletvekili Köse, gazetecilere,30 ülkeden 69 akademisyenin Sa-tala Antik Kenti'ne yaptığı ziyare-tin Gümüşhane için çok önemli ol-duğunu söyledi.Satala'nın Gümüşhane'ninönemli bir turizm destinasyonuolacağına işaret eden Köse, sözleri-ni şöyle sürdürdü:"Satala Antik Kenti'ni, çeşitli ül-kelerden tarih ve arkeoloji tutkun-larının gezeceği günleri hayal edi-yorum demiştim ve çok şükür bu-gün Almanya, İngiltere, Romanyave Rusya'nın aralarında bulunduğu30 ülkeden, dünyanın en önemliarkeologlarının olduğu heyet Sata-la Antik Kenti'ni ziyarete geldi. On-lar da buranın kıymetini anladılar.Toprağın üzerini örttüğü tarihi ka-lıntılar gün yüzüne çıktıkça bura-nın tüm dünyada kabul gören tu-rizm potansiyeli olacak. Çünkü bu-rası dünyanın çeşitli medeniyetle-rine ev sahipliği yapmış, kimliğiolan bir köy. Tarihi kimliğe haiz birantik kent. Bizim tek hedefimizbundan sonra burada bir müzeyapmak."Köse, bölümlerinde uzman dün-yaca ünlü profesörlerden oluşan

akademisyenlerin ziyaretindenduyduğu memnuniyeti dile getire-rek, "Ülkelerine gittiklerinde Sata-la'yı anlatacaklar. Yaklaşık 2 bin800 yıllık olduğu söylenen Urartukemeri buradan çıkarıldı. Gümüş-hane Kent Müzesi'nde sergileniyor.Yine buradan çıkartılan, Kültür veTurizm Bakanımızın yaklaşık 2 ayönce açıklamalarıyla haberlerekonu olan 1500 yıllık Roma lejyonzırhı Erzurum'da sergilenmekte.Biz de onu inşallah çok kısa süreiçerisinde Gümüşhane'ye getiripsergilenecek hale getireceğiz." diyekonuştu.
"Nekropol çalışmalarında

yaklaşık 2 aylık süreçte 16 me-
zar açtık"Kazı Başkanı Elif Yavuz Çakmurise Satala Antik Kenti'nde bu yılkikazıların, genişleme çalışması şek-linde devam ettiğini belirtti.Satala'nın Kültür ve Turizm Ba-kanlığının Geleceğe Miras Projesikapsamına alındığını ifade eden

Çakmur, şunları kaydetti:"Proje kapsamında devam edenkazıların en büyük ayağını nekro-pol (arkeolojik şehirlerde mezar-lıkların ve toplu mezar yerlerininbulunduğu bölgeye verilen isim)çalışmaları oluşturmaktadır. Nek-ropol çalışmalarında yaklaşık 2 ay-lık süreçte 16 mezar açtık. Bunlariçinde bize ilginç gelen bir kadınmezarıyla karşılaştık. Gelecek veri-lerle kadın hakkında daha ayrıntılıbilgilere sahip olacağız. Muhteme-len bu kadın mezarını, geç dönemmezarı olarak nitelendirdik. Gele-cek verilerle daha sağlıklı yorumla-yacağız."Çakmur, Gürcistan'da gerçekleş-tirilen Roma Sınır Çalışmaları Kon-gresi'nin Avrupa'nın en önemlikongrelerinden biri olduğuna dik-kati çekerek, "Bu kongre bu yıl iti-barıyla Batum'da gerçekleştirildi.Kongrenin ziyaretçisi arkeologlargezi rotasında Satala'yı son durakolarak seçtiler. Bizim için çok bü-

yük bir adım. Üç yılda bir gerçek-leştirilmesi ve bir ayağının Satalaolması da bizim için çok onur veri-ci." dedi.Stuttgart Hükümet Bölgesi AnıtKoruma Dairesi Başkanı Dr. Andre-as Thiel, Roma arkeoloji uzmanlarıolarak lejyonların nerede olduğunubildiklerini dile getirerek, şöyle ko-nuştu: "Hepimiz burayı biliyordukama daha önce gelme şansı bula-mamıştık. Ben burayı gözümünönüne daha farklı getirmiştim.Normalde Roma lejyonu büyük birşehrin kuruluşuna öncülük eder.Arkeologlar için büyük bir şans.Çünkü üzeri yerleşik olmadığı içinkazı yapılabiliyor. Bilim adamlarıiçin önemli olan soru, neden bura-da büyük bir şehir oluşmadı? Uma-rım meslektaşlarımızın çalışmalarıbu soruya bir cevap bulur. Eminimki daha çok bulunması gerekeneserler var."Heyet daha sonra GümüşhaneKent Müzesini de ziyaret etti.
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İStaNbUl'da bu hafta, geniş biryelpazede birbirinden farklı birçoketkinlikle yerli ve yabancı sanatçıla-rın katılacağı konser, sergi, tiyatrogösterisi ve performans, sanatsever-lerin beğenisine sunulacak.Atatürk Kültür Merkezi'nde(AKM) yarın "Richard" tiyatro oyunusahnelenecek. 8x8 filmi ise yarındanitibaren 19 Eylül'e kadar AKM'de iz-lenebilecek.AKM'de ayrıca çocuklara özelatölyelerle çeşitli etkinlikler haftaboyunca katılıma açık olacak.Maximum Uniq Açıkhava'da bu-gün "Zengin Mutfağı", 19 Eylül'deise "Hamiyet Müzikal Tiyatro" eser-leri sahnelenecek.Zorlu PSM'de bugün "Canavar",bugün ve yarın "John Malkovich TheInfernal Comedy", 18 Eylül'de "Mağ-rur Fil Ölüleri", 19 Eylül'de "UğurYücel-Neyzen Tevfik 'Hiç'", 20-21Eylül'de "Chaplin", 21 Eylül'de"Amadeus", 22 Eylül'de ise "GüzelSon" ve "Afife" oyunları tiyatrosever-lerle buluşacak.
KonserlerHırvat Yazar Ivana Brlic-Mazura-nic'in doğumunun 150. yıl dönümüdolayısıyla 21 Eylül'de AKM'de"Opera Regoç" eseri sahnelenecek.Maximum Uniq Açıkhava'da 18Eylül'de Şevval Sam, 20 Eylül'de Me-like Şahin ve 21 Eylül'de İngiliz mü-zisyen Carl Cox konser verecek.Harbiye Cemil Topuzlu Açık HavaSahnesi'nde 21 Eylül'de "GipsyKings", 22 Eylül'de "Buika" müzikse-verlerle buluşacak.Mahsus Sahne'de 20 Eylül'de Re-sul Dindar, 21 Eylül'de Sevcan Orhanhayranlarıyla bir araya gelecek.Bakırköy Sahne 74'te 21 Eylül'deGülden Karaböcek konser verecek.Norveçli rock grubu "Aura Noir"22 Eylül'de IF Performance Hall'desahne alacak.
SergilerGazze'deki insanlık dramına dik-kati çekmek amacıyla 22 kadın res-samın hazırladığı "Fırçadan Umuda:Sanatın Gücüyle Gazze'ye Destek"sergisi, 22 ve 23 Eylül'de BahariyeMevlevihanesi'nde sanatseverleriağırlayacak.Ressam ve akademisyen Dr. SevalÖzcan'ın "Şaşırt Beni" adlı solo re-sim sergisi, Futy Art Gallery'de gö-rülebilecek.Türkiye'de 20. yüzyılın son çey-reğinde grafik tasarım alanında ya-şanan değişimi kitap üzerinden elealan "Tasarımcının Notu" sergisi,Salt Beyoğlu'nda ziyaret edilebile-cek.Sena Nur Karaoğlu’nun eserlerin-den oluşan "Şems" isimli soyut re-sim sergisi, İTO Yeni Cami HünkarKasrı'nda ziyaretçilerin beğenisinesunuluyor.Lübnanlı sanatçı Rouf Rifai'ninhazırladığı resim sergisi Kelimat Sa-nat Galerisi’nde ziyaret edilebilecek.Yapı Kredinin 80. yıl etkinliklerikapsamında Yapı Kredi Kültür SanatYayıncılık bünyesinde gerçekleşecek"Yeryüzü Halleri" sergisi Yapı KrediGaleri'de izleyicilere sunuluyor.Japon sanatçı Chiharu Shiota'nıneserlerinden oluşan "Dünyalar Ara-sında" (Between Worlds) sergisi İs-tanbul Modern’de sanatseverlerlebuluşuyor.İBB Miras, İBB Kültür ve ÇekCumhuriyeti İstanbul Başkonsolos-luğu ortaklığında düzenlenen "Yeral-tının Kapıları-Geçiş ve Yansıma ileMekana Dokunma: Vlastimil Bera-nek" sergisi, Yerebatan Sarnıcı'ndagörülebiliyor.Türkiye İş Bankasının 100. yılıvesilesiyle yenilenen Türkiye İş Ban-kası Müzesi de "İş'in 100 Yılı" kalıcısergisinde sanatseverleri ağırlıyor.

İstanbul bu hafta
birçok etkinliğe ev
sahipliği yapacak

Gümüşhane'nin Kel-kit ilçesine bağlı Sa-dak köyünde kazı ça-lışmalarının devamettiği Satala AntikKenti, yabancı akade-misyen ve arkeolog-ları ağırladı.

Farklı ülkelerden akademisyenler Satala Antik
Kenti kazı alanında incelemede bulundu

Arslantepe Höyüğü 
Karşılama Merkezi 

inşaatında sona 
gelindi

UNESCo Dünya Mirası Liste-si'nde yer alan Malatya'daki Ars-lantepe Höyüğü için inşasınabaşlanan karşılama merkezininyapımında sona gelindi.Büyükşehir Belediyesindenyapılan açıklamaya göre, inşaatçalışmalarının büyük ölçüde ta-mamlandığı, bin 330 metrekare-si kapalı, toplam bin 650 metre-kare inşaat alanına sahip olanArslantepe Höyüğü KarşılamaMerkezi, idari birimler, çokamaçlı salon, kafeterya ve simü-lasyon merkezi olmak üzeredört ana birimden oluşuyor.Bütün birimleri ortak bir fua-yede buluşturan yapı, tunç çağıyerleşimlerine atıfta bulunur şe-kilde tasarlandı. Farklı yüksek-liklerden oluşan merkez, gele-neksel ve modern malzemeler-den oluşan karma sistemle inşaedildi.Belediye Başkanı Sami Er, Ge-nel Sekreter yardımcıları NusretMum ve Seyithan Tekin ve ilgilişube müdürleri ile alanda ince-lemede bulunarak yetkililerdenbilgi aldı.Açıklamada, değerlendirme-lerine yer verilen Başkan Er,karşılama merkezindeki çalış-malarının yüzde 99 oranında ta-mamladıklarını belirtti.

Prof. Dr. Uğur Batı, 87 yaşındakiressam Devrim Erbil'in eserlerininyer aldığı "Yatay Derinlik" sergisinikitap haline getirdi.Serginin açıldığı MAJİ Art Ga-lery'den yapılan açıklamada görüş-lerine yer verilen Erbil, sanatın Tür-kiye'nin dört bir yanına yayılmasını,gençlerin daha duyarlı ve zarif olma-sını hayal ettiğini belirterek, "Sana-tın, ülkemizde kötü olayları önleye-bilecek en önemli güç olduğuna ina-nıyorum. Ülkeler arası ilişkilerde veinsanlığa düşmanlıkta, sanatın zara-feti ve duyarlılığı ön planda tutarakbu olumsuzlukların üstesinden gele-bileceğini düşünüyorum. Sanatıngeçmişten günümüze kadar duygu-ları ve sevgiyi ifade ettiğini vurgula-dım. Bu yüzden sanatın yaygınlaştı-rılması gerektiğini belirttim. Öğren-cilerime bu değerleri anlattım ve on-lar da beni yanıltmadı. Bu misyonu-mu sadece kendim için değil, halk vetoplum için gerçekleştirdim. Sanatladaha anlamlı bir dünya kurmayıamaçladım." ifadelerini kullandı.
"Erbil, evrensel bir sanatçı ola-

rak öne çıkıyor"Prof. Dr. Uğur Batı da kitabın ha-zırlık sürecindeki titiz bir çalışmayaptıklarını aktararak, şunları kay-detti: "Türkiye'de derin bir ressamınvarlığına şükretmeliyiz. Türkiye,

Devrim Erbil'i desteklediği için şan-slı. 'Yatay Derinlik' ifadesiyle tanım-ladığımız çeşitli üsluplarda eserleribulunan Erbil, evrensel bir sanatçıolarak öne çıkıyor. Marküteri, batik,vitray, halı ve kilim gibi tekniklerle,yatay genişliği bu denli kapsamlıolan başka bir ressam Türkiye'debulunmuyor. Kitabı da bu kavram et-rafında oluşturduk. Göstergebilim,retorik, edebiyat ve felsefe gibi form-ların ortaklığında, Devrim Erbil'inözünü ve sözünü irdelediğimiz birçalışma kaleme aldık. Güzel bir oku-

ma deneyimi sunmasını umuyoruz."MAJİ Art Gallery sahibi Gaye Do-nay ise Erbil'in sanat dünyasında de-rin izler bıraktığına işaret ederek,"Devlet sanatçımız Devrim Erbil'in,Prof. Dr. Uğur Batı'nın kalemiyle ha-yat bulan 'Yatay Derinlik' kitabı, Er-bil'in eserlerinin ötesinde, onun içseldünyasına dair derin bir yolculuk su-nuyor. Kitap, sadece Erbil'in sanatabakış açısını ve dönüm noktalarınıdeğil, aynı zamanda onu insan ola-rak daha yakından tanımamıza daolanak tanıyor." ifadelerine yer verdi.

Devrim Erbil'in eserlerinden oluşan 
"Yatay Derinlik" sergisi kitaplaştırıldı
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HAYATINI bu kavram üzerinde inşa etmişti. 
Kimin neye ihtiyacı olursa olsun ilk gelen ve bir işin 

ucundan tutan kendisi olurdu. 
Elbirliği ile hareket etmenin bilincine erişen bu, 

gün görmüş kişi eylemleriyle herkese açık bir örnek
lik sergiliyordu. 
İşin şamatasında değildi. 
Reklama da yüz vermezdi. 
Yaptığıyla öğündüğü, bunu daha sonra hangi vesi

leyle olursa olsun dile getirdiği hiç görülmüş değildi. 
Kendisini birliğe, beraberliğe adamıştı ama işin 

lafında değil eylem tarafındaydı. 
… 
YALNIZ muhabbet sırasında sanki elinde olmayan 

bir yakınma şeklinde ama kendisine yönelik bir 
hayıflanma veya sitem cümlesi gibi ortaya çıkan “Ah 
beraberlik” göndermesi vardı. 

Bunu şuurlu olarak mı yapıyordu, bilmiyorum ama 
sık olması artık otomatikleştiğini gösteriyordu 

Mevzu her ne olursa olsun bu iki kelimelik cüm
lenin kendisini araya sıkıştırması da gözden kaçmıy
ordu. 

Merak edip hiç soran oldu mu, bilmiyorum. En 
azından ben tanık olmadım. 

… 
İŞ başa düşmüştü. 
İnsan bir kez merak salıncağında sallanmaya 

görsün… 
Eninde sonunda zihnindeki soru cümlesi 

muhakkak diline dökülürdü. 
Ne kadar ertelemiş olsam da sonunda dişlerimin 

arasından süzülüp kendini özgürleştirmişti o soru. 
“Ne demek ah beraberlik?” 
… 
BİRLİKTE olma durumu olduğunu hepimiz biliy

oruz. 
Burası açık zaten. 
Birlikte olmanın önemi, gerekliliği, yararı herkesçe 

malum. 
Ailede birlik beraberlik ne kadar mühim örneğin. 
Toplumun özünü oluşturan nüve. 
Burada birlik, beraberlik bozulduğunda zincirleme 

reaksiyon olarak toplumun her noktasına nasıl sir
ayet ettiğini ve ne gibi menfi sonuçlar ortaya 
çıkardığına cümlemiz tanık oluyoruz. 

Artarak devam eden bu çatlak her yere sirayet 
ediyor. 

… 

FİKİRDE birlik sağlayamamak her toplum kat
manında canımızı yakmıyor mu? 

Düşüncede birlikte olamayış, aynı hususlarda 
karar kılamayışın ayağımıza nasıl bağ olup bizi iler
letmediğini hepimiz deneyimlemiyor muyuz? 

Yöneticilerin mefkure ve ülkü birliği oluşturup 
etrafında toplanamayışları milletleri inkıtaa uğrat
tığını tarih kitaplarından okumadık mı? 

Ulemanın toplumsal meselelerde icma edemeyip 
farklı fırkalara bölünerek birbirinden bağımsız bin
lerce temelsiz fikri meydana sürmesi tefrikaya 
düşmemize sebep olmuyor mu? 

Âriflerin bile aslında birlik olamadığını onlarla ilgili 
okuduğumuz metinlerde görmüyor muyuz? Aynı 
kavrama yüzlerce farklı tarif getirerek üstünlük dava 
ettiklerini hissetmiyor muyuz? 
İslam ve iman düşmanı cereyanların bunları fırsat 

bilip toplumun en alt katmanlarına kadar sızıp sir
ayet ederek aynı mescitte bile farklı inançları temel
lendirdiğine şahit olmuyor muyuz? 
İhtiyaçlar ve sorular aynı iken neden cilt cilt ayrı 

cevaplar üretiliyor dersiniz? 
Müslümanlar olarak pek çok konuda geri 

kaçılışımızın sebebi bu ayrılıklar dolayısıyla çalınan 
enerjimizin bizi mefluç bırakması değil mi? 

Ayrılığın azap getirdiğini iliklerimize kadar 
yaşamıyor muyuz? 

… 
SOSYOLOJİDE birliktelik sağlamamamızın üz

erinde durmamız gerekiyor. 
Uzmanlar bu hususta bize kaçırdığımız noktaları 

işaret etmeli. 
Psikoloji bakımından da bu ayrılık ve gayrılıklar in

celenmelidir. 
Neden eylem birliği sağlayamadığımız mevzuunda 

ikna edici delillere ihtiyacımız var. 
Maddi ve manevi bütünlüğümüzü yeniden sağla

manın başka çaresi görünmüyor.  
Rabbimizin hepimize lütfettiği muhabbet nimetini 

neden doğru kullanamadığımız hususunda hep
imizin kaçamak içermeyen sahih cevaplar bulmaya 
ihtiyacı var. 

… 
ASILLAR ve değişmezler konusunda düşünce, fikir 

ve eylem birliğine ulaşmamız şart. 
“Ah beraberlik” diyen zat işte tüm bunları iki ke

limelik bir cümleye sığdırmıştı. 
Farsça’da beraber kelimesindeki “ber” göğüs an

lamına geliyor.  
Ne yapacaksak göğüs göğüse, gönül gönüle ya

pacağız.  
Arkanı yaslamak, güvenmek ve destek almak an

lamına gelen “Arkadaş” kelimesini de güncelleyerek 
gerçek manasına oturtup iki kavramı da birleştirerek 
artık kendimize gelmeli ve silkinmeliyiz. 

Yoksa daha çok “Ah beraberlik” yakınması kulak
larımızda çınlayacak. 

Ya Selâm! 

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, yapımı 
tamamlanan 21 Yuvamız İstanbul Kreşinin 
toplu açılışını gerçekleştirdi. Kreşleri ‘mega 
proje’ olarak tanımlayan İmamoğlu, “İstan
bul'un bütün çocukları, Türkiye'mizin 
bütün evlatları hak ettiği değeri görmelidir 
ve görecektir. Bu konu bizim en önemli 
konumuzdur. Çocuklarına özen gösteren, 
onları iyi yetiştiren bir memleket çok güçlü 
olur. Biz güçlü olmak zorundayız” diye 
konuştu. “Çocuklarımızı koruyacağız. 
Çocuklarımızı en iyi şartlarda hazırlaya
cağız. Daha önemli ve öncelikli bir işimiz 
yoktur. Bundan daha önemli bir işimiz yok
tur” diyen İmamoğlu, 5 yıl gibi kısa sürede 
100’ün üzerinde kreş sayısına ulaşıldığının,  
yapımı devam edenlerle 160 sayısına er
işileceğinin bilgisini paylaştı. Kreş pro
jesinin bir bilinç meselesi olduğunu 
kaydeden İmamoğlu, “Bu bilinç bu mem
leketin evlatları çağın gerisinde değil, çağın 
ilerisinde olabilmeyi sağlama zorunlu
luğunu kendinde hisseden yöneticilerle 
mümkündür. Şahsım diyen yöneticilerle 
mümkün değildir. Milletim diyen, milletine 
kendini adayan yöneticilerle bu 
mümkündür. Liyakatle mümkündür, eş, 
dost, akraba ilişkisiyle değil. Milletin evlat
larını her şeyin önünde tutma anlayışıyla 
mümkündür. Korumayla ve korumacılıkla, 
kayırmacılıkla,  yakınlarını ayırmakla değil 
milletin evlatlarına aynı gözle baka
bilmekle mümkündür. O bakımdan bu yeni 
anlayışa yelken açmanın en güzel yeri, 
kreşler.” 

 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) 

Sosyal Hizmetler Dairesi Başkanlığı, 36 
yaş aralığındaki çocukların gelişimlerini 
sağlamak,  nitelikli ve güvenli eğitim sun
mak için 21 Yuvamız İstanbul Kreşini daha 
20242025 eğitim dönemi için hazır hale 
getirdi. Yaklaşıl 2 bin çocuğa okul öncesi 
eğitim imkanı sunan kreşlerin resmi açılışı 
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu tarafından  
yapıldı.   Sultangazi Cebeci Yuvamız İstan
bul Çocuk Etkinlik Merkez’indeki törene 
CHP İstanbul Milletvekili Engin Altay, 
Avcılar Belediye Başkanı Utku Caner 
Çaykara, Eyüpsultan Belediye Başkanı 
Mithat Bülent Özmen, Silivri Belediye 
Başkanı Bora Balcıoğlu ve CHP üst yöneti
minden temsilciler katıldı. Törende 
İmamoğlu ve İBB Genel Sekreter Yardım
cısı Mahir Polat birer konuşma yaptı. 

 
“21 MAHALLEDE FARKLI BİR SEVİNCİ 

İNSANLARIMIZLA BULUŞTURDUĞUNU 
HİSSEDEBİLİYORUM” 

 
Toplu açılışı yapılan   “Eyüpsultan 

Yeşilpınar ve Karadolap, Küçükçekmece 
Sultan Murat, Büyükçekmece Pınartepe, 
Fatih İskenderpaşa, Bağcılar 15 Temmuz, 
Beyoğlu Hacıahmet, Çekmeköy Hamidiye, 
Pendik Sülüntepe 18 Mart, Küçükçekmece 
Atakent, Sultangazi Habibler, Kadıköy 
Kozyatağı, Eyüpsultan Akşemsettin, Pendik 
Yenişehir, Ümraniye Esenkent, Sultangazi 
Cebeci, Bakırköy Yeşilköy, Başakşehir 
Hoşdere, Arnavutköy Hadımköy, Avcılar 
Firüzköy   ve Pendik Güzelyalı” olarak kreş
leri sıralayan İmamoğlu, “21kreşin daha 
hizmete girmiş olmasının gururunu yaşıy
oruz. 21 mahallede birden farklı bir mutlu
luğu, farklı bir sevinci insanlarımızla 
buluşturduğunu hissedebiliyorum” dedi. 

 
“EKREM AMCA” MOLASI 
 
Konuşması sırasında kendisine  “Ekrem 

Amca” diyerek seslenen minik izleyicisi 
sahneye alarak, onunla kısa bir sohbet 
gerçekleştiren İmamoğlu, konuğunu aile
sine uğurladıktan sonra şöyle devam etti: 

 
“İstanbul'un bütün çocukları, 

Türkiye'mizin bütün evlatları hak ettiği 
değeri görmelidir ve görecektir. Bu konu 
bizim en önemli konumuzdur. Çocuklarına 

özen gösteren, onları iyi yetiştiren bir 
memleket çok güçlü olur. Biz güçlü olmak 
zorundayız. Milletimizin ve memleke
timizin bu coğrafyada çok güçlü olması 
lazım. İnanın sadece bu ülkenin insanları 
için değil, yakın coğrafyamızın, bütün 
dünyanın Türkiye Cumhuriyeti Devleti'nin 
medeni, çağdaş, muasır medeniyet se
viyesinde olmasına o kadar ihtiyacı var ki. 
Biz öyle herhangi bir coğrafyada bulunan 
bir memleket değiliz. Bizim bulunduğumuz 
coğrafya burada yaşamak sorumluluk ister, 
özen ister, emek ister, gecesini gündüzüne 
katarak sorumluluk sahibi olmak ister… 
İnanın bu memleketin bir vatandaşı olmak 
dahi bir başka ülkenin vatandaşı olmaktan 
daha büyük. Büyük bir sorumluluk seviye
sine sahiptir. Öyle bir coğrafyadayız biz.” 

 
“MUSTAFA KEMAL ATATÜRK, SON 

YÜZYILIN EN BÜYÜK AYDINLANMACI 
KAVRAMIYLA BİR MİLLETİ AYAĞA 
KALDIRDI” 

 
Ülkemizin bulunduğu coğrafya itibariyle 

sorunlu alanlarla çevrili olduğunu belirten 
İmamoğlu, “Ne yazık ki dünyadaki birçok 
ekonomi sisteminin bir şekilde özellikle 
emperyalist bir kavramla baskı altına 
aldığı, insanları birbirine düşürdüğü ve in
sanların birbirine zulüm ettiği bir 
coğrafyanın tam göbeğinde medeniyet 
arayışı, aydınlanma arayışı ve yüzyıllar 
boyu bu çaba içerisinde ilerici olma 
konusunda dönem dönem bizlere değil 
bütün dünyaya ilham veren atlatan an
layışları ortaya koyabilen bir coğrafyayız.  
İnanın antik dönemden bugüne onlarca 
örnek verebiliriz. Son yüzyılın en büyük ay
dınlanmacı kavramıyla bir milleti ayağa 
kaldıran kişi Mustafa Kemal Atatürk'tür. 
Ortaya koyduğu, anlayış inanın bu toplum
daki herkesi koruyan bir anlayıştır. Bu 
toplumda, bu memleketin her insanının 
evladını çocuğunu, kızını, oğlunu başka bir 
yere taşıyan her bireyi, her vatandaşı güçlü 
kılan bir yönetim anlayışını daha dünya 
keşfetmemişken, yaşamamışken bu zor 
coğrafyanın göbeğine gelip milletine 
hediye etmeyi başarabilmiştir” ifadelerini 
kullandı. 

 
ÇOCUKLARIN AMASIZ, FAKATSIZ EN 

ÜST SEVİYEDE KORUNUP KOL
LANDIĞI… 

 
İmamoğlu konuşmasına şöyle devam 

etti: 
 
“İşte bu eşitlik ve toplumsal adalet duy

gusunu kazandıran yegane şey 
Cumhuriyettir. Çünkü Cumhuriyet önce
likle çocuklar için eşitlik ve adalet demek
tir. Cumhuriyet her şeyden önce eğitimde 
imkan ve fırsat eşitliği demektir. Bizler 
Cumhuriyetin değerini bilen, Cumhuriyetin 
ilke ve ideallerine sahip çıkan kuşaklar 
yetiştirmekle yükümlüyüz. Çocukların 
amasız, fakatsız en üst seviyede korunup 
kollandığı sevgiyle, vicdanla, anlayışla, 
özgürce eşitlikle ve adaletle yetiştirildiği 
bir ülke var etmeliyiz. İşte öyle bir ülke 
güçlü bir ülkedir. Öyle bir ülke sarsılmaz bir 
ülkedir. Ancak o şekilde mutlu olur ve 
huzurlu olur. Yolumuz ve yolculuğumuz 
budur.” 

 
KREŞLER MEGA PROJE 
 
“İstanbul Büyükşehir Belediyesi kreşler

imiz onun için tam da bu anlayışın 
göbeğindeki bir iştir. Onun için mega 
proje… Mega proje insana dokunur, çocuk 
yetiştirir. Çocuklarımız eşit ve adil şartlarda 
eğitim alabilsin diye hizmetine sunduğu
muz bu kreşler hepimiz için çok ama çok 
kıymetlidir. Sadece yeni açılan kreşlerim
izde 2 binin üzerinde çocuğumuz hayata 
çok güçlü hazırlanacak bu yıl. Modern ve 
sağlıklı koşullarda yeni yetenekler 

kazanacaklar ve sevgiyle, mutlulukla kendi
lerine güvenle yetişecekler. Okul öncesi 
öğretmenlerin, çocuk gelişim eğitimi ele
manının psikolojik danışman ve rehberlik 
uzmanının eğitim verdiği kreşler 
sayesinde, o güzel çocuklarımız, kızlarımız 
ve oğullarımız bütün eşitsizliklerin ortadan 
kalktığı bir şekilde hayata adım atacaklar. 
Gelir düzeyi, sosyal konumu ne olursa 
olsun tüm çocuklar okul öncesi eğitim 
alarak hayata en iyi şekilde hazırlanacak
lar.” 

 
“ÇOCUKLARI KORUMAKTAN ÖNCE

LİKLİ BİR İŞİMİZ YOKTUR” 
 
“Çocuklarımızı koruyacağız. Çocuk

larımızı en iyi şartlarda hazırlayacağız. 
Daha önemli ve öncelikli bir işimiz yoktur. 
Bundan daha önemli bir işimiz yoktur. Eğer 
bir devleti, bir milleti, bir toplumu sağlam 
temeller üzerinde bir gelecek inşası istiyor
sanız inanın o iş çocukların yetiştirilmesin
den başlar ve eğitimle başlar. Başka bir 
yolu yoktur. Bu bağlamda attığımız bu 
adımları daha da büyüteceğiz. Bugün 100’ü 
aşan kreş etkin, aktif kreş sayımız şu anda 
şantiyeleri devam eden, bitmek üzere olan 
ve yarı dönemde bitecek olan sayılarla yola 
çıkmış olduğumuz proje sayısı 160’a yakın. 
Fazla değil biz bu yola çıktığımız tarih 
hemen hemen 5 yıl önce bugünlerde 
temelini atarak başladık. Bugün eğer 5 yıl 
sonra 160’a yakın kreşi İstanbul'a hediye 
edebiliyorsak bu memleketin kaynaklarını 
bu milletin geleceği için kullanma karak
terini ortaya koyduğumuzda düşünün 
memleketin her köşesinde Rize'den 
Hakkari'ye, Diyarbakır'dan Muğla'ya, 
Çankırı'dan Çorum'a, Kastamonu'dan 
Sivas'a, Sinop'tan Muğla'ya memleketin her 
noktasında çocukların iyi eğitim alabileceği 
nice kreşler açılır.” 

 
“ÇAĞIN GERİSİNDE DEĞİL, ÇAĞIN 

İLERİSİNDE OLABİLMEYİ…” 
 
“Bilinç bu memleketin evlatları çağın 

gerisinde değil, çağın ilerisinde olabilmeyi 
sağlama zorunluluğunu kendinde hisseden 
yöneticilerle mümkündür. Şahsım diyen 
yöneticilerle mümkün değildir. Milletim 
diyen, milletine kendini adayan yöneticil

erle bu mümkündür. Liyakatle 
mümkündür, eş, dost, akraba ilişkisiyle 
değil. Milletin evlatlarını her şeyin önünde 
tutma anlayışıyla mümkündür. Korumayla 
ve korumacılıkla, kayırmacılıkla,  yakın
larını ayırmakla değil milletin evlatlarına 
aynı gözle bakabilmekle mümkündür. O 
bakımdan bu yeni anlayışa yelken açmanın 
en güzel yeri, kreşler. Birazdan kreşimizin 
bir tanesinde Sultangazi'de çocuklarımızın 
mutluluğunu hep beraber görüyor olacağız. 
İnanın gurur duyuyorum. Ve çocukların bir 
yıldaki gelişmelerini gördüğümde ben dahi 
hayrete düşüyorum. Bir yıl öncesi ve bir yıl 
sonrasındaki bilinç kendine olan güven, 
bilgi, birikim, muhteşem…. Bu bağlamda 
çocuklarımızın hep ileriye dönük, 
medeniyete dönük, çağdaşlığa dönük ve 
eşitliğe dönük, hoşgörüye dönük; birbirini 
sevdikleri, saydıkları bir toplum var etmeye 
dönük bir zemini, temeli oluşturmak temel 
sorumluluğumuzdur.” 

 
“BU ŞEHRİN HER ÇOCUKLARINI 

ÖNEMSİYORUZ” 
 
“Göreceksiniz 160’a yakın kreşimizi yan 

yana dizdiğimizde iddia ediyorum onlar
dan daha kaliteli bir yapıyı, onlardan daha 
kaliteli bir iç dizayna ya da iç donanıma İs
tanbul'da bir kreş bulamayacaksınız. Biz o 
kadar kaliteli iş yapıyoruz. Niye biliyor 
musunuz? Sebebi şu: Benim hangi ma
hallemde olursa olsun bu şehrin bir çocuğu 
eğer başka bir semtte imkanı olan bir 
çocukla eşitlenecek bir hizmeti ben ona 
ulaştıramıyorsam ben milletine layık bir 
belediye başkanlığı yapılamıyorum demek
tir. Bu meseleyi önemsiyoruz. Bu şehrin her 
çocuklarını önemsiyoruz.” 

 
“BU AİLE BÜYÜYECEK” 
 
“İlçelerimizde var olan özellikle 

Cumhuriyet Halk Partili ilçelerin ne yazık ki 
böyle söylüyorum çünkü diğer ilçelerde 
kreş hizmeti yok denecek kadar az, hatta 
sıfır noktasında. Özellikle Cumhuriyet Halk 
Partili belediyelerin olduğu yerdeki kreş
lerimizi buradaki müfredat, buradaki 
düzen ve nizam içerisinde gördüğümüzde 
onların da ‘Yuvamız’ markasıyla oluştura
cağı bir düzen yani ‘Yuvamız İstanbul'un 

yanı sıra ‘Yuvamız Beyoğlu ya da yuvamız 
Silivri gibi kavramlarla bu aile büyüyecek. 
Ben öyle iddia ediyor ve öyle öngörüyorum 
ki belki de 5 yılın sonunda 400’e yakın 
kreşin İstanbul'un muhtelif yerlerinde 
ihtiyacı olan ve gerçekten çocuğunu gön
deremeyen ailelerin çocuklarının fayda
landığı kreşlerin var olduğu bir dönemi 
bize kazandıracak. Bu ne demek biliyor 
musunuz? Yıl sonu bir etkinlik yapıp çocuk
larımızın mezuniyetini kutlamaya git
tiğimizde neredeyse 4050 bin çocuğu 100 
bine yakın anne babayı bir arada göre
bilmek demek. Dünyanın en büyük gururu 
bu. İnşallah o gün hep beraber görürüz.” 

 
OKUL ÖNCESİ EĞİTİMDE 10 BİN SAY

ISINA ULAŞTIK 
 
İBB Genel Sekreter Yardımcısı Mahir 

Polat da konuşmasında şunları söyledi: 
“İstanbul Büyükşehir Belediyesi 

bugünkü 21 kreşle beraber aslında yak
laşık 10 bin sayısına, ulaşmış ve yeni döne
min kayıt sayılarıyla beraber Yuvamız 
İstanbul entegrasyonuyla beraber çok 
yakında 150 kreş hedefine ulaşacak. İlçe 
belediyelerinin kreşlerini bir disiplin al
tında toparlayacak bir sistemin başkanımız 
Ekrem İmamoğlu'nun talimatlarıyla bunun 
bir okul öncesi eğitim seferberliği olması 
hususunda bir titiz, entegre eğitiminin okul 
binalarından okul eğitim programına kadar 
buradaki belediye başkanlarımızın ve açıla
cak diğer alanlarda ve hatta belki de bu 
modeli görecek, beğenecek, Türkiye'ye yay
acak diğer örneklerle beraber okul öncesi 
eğitimin ne kadar hassas, çocuklarımızın 
ne kadar hassas olduğunu bir kere daha 
göreceğiz. Bu konudaki yapılanma çalış
malarının tıpkı Cumhuriyet'in ilk yılların
daki Köy Enstitülerinde’ki insan odaklı bir 
eğitim seferberliğinin Türkiye'nin aydınlık 
yarınlarını nasıl getirmişse bu sürecin de 
benzer bir süreci getireceğini düşünüy
oruz.” 

Konuşmaların ardından İmamoğlu, dav
etli protokol ile birlikte kurdele keserek 
resmi açılışı gerçekleştirdi. İmamoğlu, ders 
başı yapan kreş öğrencileri ve öğretmen
lerine de kısa bir ziyaret gerçekleştirerek 
başarı dileklerini paylaştı. 

 

İSTANBUL’A 21 YENİ KREŞ DAHA

Ah Beraberlik
UĞUR CANBOLAT
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TRENdYOl Süper Lig ekiplerin-den Antalyaspor, kadrosuna dahil etti-ği futbolcular Oleksandr Petrusenkoile Abdurrahim Dursun için imza töre-ni düzenledi.Kulüpten yapılan açıklamaya göre,Atilla Vehbi Konuk Tesisleri'nde ger-çekleştirilen imza töreninde konuşanAntalyaspor Kulübü Yönetim KuruluÜyesi Mehmet Demir, her iki transfe-rin camiaya hayırlı olmasını diledi.2024-2025 sezonu birinci transferve tescil döneminin son gününde ikifutbolcuyu renklerine bağlayaraktransferi sonlandırdıklarını belirtenDemir, "Hem orta saha oyuncusu Pet-rusenko'ya hem de sol bek Abdurra-him'e başarılar diliyorum. İki futbol-cumuzun da kulübümüz için gereklimücadeleyi vereceklerinden şüphe-

miz yok." dedi.Oleksandr Petrusenko, Antalyas-por kadrosuna katıldığı için çok mutluolduğunu dile getirdi.Antalya'ya daha önce birkaç kezgeldiğini aktaran Petrusenko, şunlarıkaydetti:"Formayı giyip sahaya çıkmak içinsabırsızlanıyorum. Elbette Antalyas-por'u tanıyorum. Büyük bir kulüp ol-duğunun farkındayım. Sadece yeni de-ğil, 10 yıl öncesinden bile Antalyas-por'u tanıyor ve hem taraftar coşku-sunu hem kulüp kültürünü biliyorum.Süper Lig zorlu bir lig. İnanılmaz he-yecanlı, gittikçe gelişen bir lig. Bu lig-de yer almak benim gelişimim için deönemli. Antalyaspor'a transferimikendim için de büyük bir adım olarakgörüyorum."

iSTANBUl'dA Asya kı-tasından Avrupa kıtasınaip üstünde yürüyen RedBull'un Estonyalı sporcusuJaan Roose, gelecekte Tür-kiye'de farklı projeler ya-pabileceğini söyledi.Continental Pass etkin-liği kapsamında deniz se-viyesinin 165 metre üze-rinde, 15 Temmuz ŞehitlerKöprüsü'nün üst kısmında1074 metrelik özel bir ipüstünde Asya kıtasındanAvrupa kıtasına geçmeyibaşaran Jaan Roose, AAmuhabirine açıklamalardabulundu.Jaan Roose, başarısın-dan dolayı harika hissetti-ğini belirterek, "Şehrin içinde ve165 metre yükseklikte 1 kilometre-lik mesafeyi yürümek çok zor. Çokfazla dikkat dağıtacak şey var. Gü-venli bir ortamda yürüyüş deneme-si yaptım ve bunu başardığım için
mutluyum." ifadelerini kullandı.Farklı ülkelerde ip üstünde yü-rüyüş denemeleri yaptığını aktaranRoose, şunları kaydetti:"Her yaptığım ip yürüyüşününhikayesi farklıydı. Burada ip üzerin-de kıtalararası geçiş yapan ilk kişi

oldum. Her ülkeninkültürü ve tarihi farklı-lık gösterebiliyor. Budurum da benim bran-şımı etkiliyor. Bazen busporu çok yüksek yer-lerde yapıyoruz. Bazende dağ yürüyüşü şek-linde yapıyoruz. Gele-cek için planlarım varama bu planlar değişe-biliyor. Bu yüzden önü-müze bakacağız."İlerleyen süredeTürkiye'de başka pro-jeler yapabileceğinidile getiren Roose, "Fi-kirler zamanla değişe-bilir. İstanbul'a 12 seneönce gelmiştim. Köprünün de o za-man fotoğrafını çekmiştim ama buprojeyi şimdi yapabildim. Türki-ye'nin çok güzel yerleri var. İleridebu ülkede daha fazla proje yapabili-rim." şeklinde konuştu.

Mısır asıllı Türk artistik 
cimnastikçi Asil, Türkiye'den 

aldığı destekle geldiği 
noktadan gurur duyuyor
MISIR asıllı Türk erkek artistik cim-nastikçi ve millî takım sporcusu AdemAsil, Türkiye'de kendisine sunulan imkanve verilen destekle her gün hayaline birazdaha yaklaştığını söyledi.Mısır'ın İskenderiye kentinde doğan,ilk, orta ve lise eğitimimi burada alan Asil,cimnastiğe İskenderiye'nin Semuh sem-tindeki askeri okula bağlı cimnastik mer-kezinde başladı. Asil, başlangıçta hobi ola-rak başladığı bu sporda yükselerek MısırMilli Takımı'na girmeyi başardı. Daha son-ra ailesini Mısır'da bırakıp Türkiye'ye ge-len Asil, spor hayatında önemli değişimle-re imza attı. Konya 2021 5. İslami Daya-nışma Oyunları ile 2022 Akdeniz Oyunla-rı'nda altın madalya kazanan, 2023'te An-talya'da düzenlenen 10. Avrupa ArtistikCimnastik Şampiyonası'nda bireysel geneltoplamda 84.965 puanla Avrupa şampiyo-nu, Türkiye'de de 2022 Barfiks ve 2024halka aleti ve atlama masası kategorilerin-de şampiyon olan Asil, Türkiye'ye geldik-ten sonraki süreci ve ileriye dönük hedef-lerini AA muhabirine anlattı.

TRABZONSPOR Kulübü BaşkanıErtuğrul Doğan, yaptığı yazılı açık-lamada, teknik adam değişikliğinintakıma bir ivme katacağına inandı-ğını vurgulayarak, "Kısa süre içeri-sinde şampiyonluk yarışına ortakolacağına yüzde yüz inanıyorum.Hocamızın gelişi sonrası transfersüresinin çok az kalması nedeniylebazı takviyeleri devre arasında yap-mayı planlıyoruz. Bu anlamda hoca-mızın talep edeceği her oyuncuyudevre arasında takıma katacağız.Şampiyonluk yarışında olmamıziçin gereken tüm adımları kararlılık-la atacağız." ifadelerini kullandı.Ekonomik konulara da değinenDoğan, sermaye artırımına ilişkinşunları kaydetti: "Geçen hafta itiba-rıyla onayını aldığımız sermaye artı-rımı sürecinde hisse sahiplerimizinhak kullanımları bugün itibarıylabaşladı. Futbol AŞ olarak ilk günden2 milyar 550 milyon lira tutarındakisermaye artırımı katılım bedelimizi

ödeyerek hakkımızı kullandık. Sü-reç tamamlandığında elde edeceği-miz kaynakla, daha önce de çeşitliplatformlarda ifade ettiğimiz üzere,kamuoyunda Bankalar Birliği olarakbilinen kredi anlaşmasından bu ayitibarıyla çıkmış olacağız. Sıfır ban-ka kredisi ve dolayısıyla sıfır finans-man gideri ile artık çok daha güçlübir yapıya kavuşacak olan şirketimi-zin finansal tablolarında büyük biriyileşme süreci başlayacaktır."
istanbul'da iki büyük projeDoğan, gayrimenkul alanındaönemli projeleri olduğuna da dikka-ti çekerek, şöyle devam etti:"Bilindiği üzere İstanbul'dakiKartal arazisinin 30 yıllık nitelikliirtifak hakkı geçen ay itibarıyla his-

seleri borsada işlem gören şirketi-miz tarafından devralınmıştı. Alınanbu devirle birlikte Kartal Tesisleriüzerinde yapmayı planladığımızprojeler için önemli bir aşamayı dageride bıraktık. Sportif AŞ uhdesin-de gerçekleştireceğimiz proje ile 3milyar liranın üzerinde bir gelir ya-ratmayı hedefliyoruz. Kartal arazisidışında, süreçlerini belirli bir aşa-maya getirdiğimiz büyük bir gayri-menkul projesinde de önemli birmesafe aldık. Çalışmalarımızı büyükbir gizlilik ve titizlikle yürütüyoruz.Bu projemizi hayata geçirdiğimizde,Trabzonspor borçlarıyla değil, ya-rattığı gelirlerle ve elde ettiği kar-larla konuşulan bir kulüp haline ge-lecektir." Trabzon'da da önemli pro-

jelerin arifesinde olduklarına işareteden Doğan, "Bu projeleri, halkaaçık olan şirketimiz uhdesinde ger-çekleştirmek arzusundayız. Çokönemli gelir kalemleri oluşturacağı-mız bu projelerle birlikte ekonomiktablomuzu sağlam bir hale getirmekistiyoruz. Uzun yıllar sonra öz kay-naklarını pozitife döndüren şirketi-miz, yeni sermaye yapısı ile bu pozi-tif tutarını oldukça yükseltecektir.Yapacağımız yeni hamlelerle birlik-te, artık teknik iflastan çıkmış, gelir-borç rasyolarını düzeltmiş ve UE-FA'nın mali kriterleri arasındaönemli bir hale gelen 'pozitif öz kay-nak' kuralı gibi birçok kriter bizimiçin sorun olmaktan çıkacaktır." de-ğerlendirmesinde bulundu.

Güneş'in istediği oyuncular
devre arasında alınacak

Roose, Türkiye'de daha fazla 
proje yapabileceğini söyledi

GAlATASARAY
A.Ş- ÇAYKUR RiZES-
POR A.Ş : 5-0 Milli maçlar sonra-sı derbi öncesi muhte-şem seyirci GabrielSara ve Osimhen ilemuhteşem oyun. Daha derli toplu, kon-santre, pas hatalarının azaldığı özetle neyaptığını bilen bir G.Saray izledik. Osim-hen çok istekli ve arzulu idi. İkinci yarıyahızlı ve golle başlayan G.SarayRizespor beşli defansı bırakıp sahayayayılmaya başladığı anda farka gitmesinibildi. Sara sahanın en iyisiydi. Derbi ön-cesinde ertlenen G.Antep müsabakasıhafta içerisinde oynanacak G.saray 3puanı hanesine yazdırdığı taktirde F.bah-çe karşısına lider çıkacak olması da biravantaj. Yılın ikinci  derbisine sahne ola-cak bu müsabakada umarım daha öncekisenelerde karşılaştığımız manzaralarkarşımıza çıkmaz şimdiden her iki kulü-bümüze de başarılar diliyoruz. Hakede-nin kazandığı izleyenlerin keyif aldığı birmüsabaka olur inşallah. 

KASIMPAŞA A.Ş- FENERBAHÇE A.Ş :
0-2 Dün gece Kasımpaşa stadın' da F.Bah-çe sahneye çıktı. 45 dakika boyunca ken-dilerini hiç sıkmadan zorlamadan 2-0 ilesoyunma odasına gittiler. Yalnız son ikimüsabakanın göz kamaştırıcı perfor-manslarının eser yoktu. Maç ritmini yiti-rilmesi, Milli maç yorgunlukları, aranıngetirdiği rehavet ve deplasmanda oyna-mak muhtemelen mazeretler ve yakın-malar olacak. Derbi öncesi üç puan al-mak gülen yüzlerin olduğu soyunmaodasında oynanan oyun açıkça  tatminedici değildi. Mourinho dersine çalışma-ya devam etmeli. 

TRABZONSPOR A.Ş- BEŞiKTAŞ A.Ş:
1-1Efsane Teknik Adam ŞenolGüneş' in göreve gelmesi ile Trabzon'da hareketli günler yaşandı. Tecrübeliteknik adam 10 kişi kalan ekibinde sa-vunma güvenliğini iyi kurarak ilk maçın-da bu ekiple iyi işler yapacağının sinyal-lerini verdi.Yeni transfer Simon Banzaklas tutkulu bir oyuncu ilerleyen hafta-larda takımın çehresini değiştireceği ke-sin. Beşiktaş beklenen hücum etkinliğin-den çok uzaktaydı. Yeni transferler JoaoMario, etkili değildi.10 kişi kalan rakibikarşısında direncini artırmaya çalışanBeşiktaş ikinci yarıda da kalesinde dev-leşen kaleci Uğurcan'ı geçemedi. TRENDYOL 1.LİG' de Alagöz HoldingIğdır FK. sahasında beklenmedik birmağlubiyet aldı ve zirveyi Uğur Okullarıİstanbulspor 'a bıraktı. TFF 2.lig Beyaz Grup' da Kastamo-nuspor Kırmızı Grup' da Menemen FK. li-der. 3.Lig 1.GRUP'da Bursaspor 41.BinTaraftara oynadı eski günlere dönmekiçin mücadelesini veriyor ve grubun lide-ri. 2.GRUP' da Balıkesir ve Muğlasporzirveye ortaklar 3. GRUP'da Geçen sezon BAL' danyeni çıkan 1923 Mustafa Kemal PaşaSpor Kulübü ve Aliağa Futbol Aş Grubunen güçlü iki adayı 4.GRUP'da 5 Takım zirvede Orduspor1967, Zonguldak Kömür, Kırıkkale Fk,Mardin 1969 ve Kahramanmaraş İstik-lalspor bu grup çok çekişmeli geçeceğebenziyor..  Son olarak Amatör Spor Ku-lüplerimize yapılması planlanan ayni venakdi yardımlar kesinlikle ASKF üzerin-den yapılmamalı Nedeni ne gelince ASKF'ları illerde örneğin Ordu ilimizde faali-yeti olmayan sahte paravan kulüpleridelistelere ekleyerek kendilerine rant çıkarmenfaat sağlamakta kurum ve kuruluş-lar özellikle faal olan yarışmacı kimlik-lerle sahalarda olan spor kulüplerimizedestek olurlarsa seviniriz.

ALI OSMAN OSMA

DERBİ ÖNCESİ

Antalyaspor, Petrusenko ile Abdurrahim
Dursun için imza töreni düzenledi

Trabzonspor KulübüBaşkanı Ertuğrul Do-ğan, teknik direktörŞenol Güneş'in talepedeceği her oyuncu-yu devre arasında ta-kıma katacaklarını,şampiyonluk yarışın-da olmak için tümadımları kararlılıklaatacaklarını belirtti.

Vincenzo Montella,
UEFA Milli Takım 

Teknik Direktörleri
Konferansı'na katıldı

A Milli Futbol Takımı Teknik Direk-törü Vincenzo Montella, 14. UEFA MilliTakım Teknik Direktörleri Konferansı'nakatıldı.Türkiye Futbol Federasyonundan ya-pılan açıklamaya göre, UEFA tarafındanAlmanya'nın başkenti Berlin'de düzenle-nen etkinlik, UEFA Genel Sekreter VekiliGiorgio Marchetti ve ev sahibi Alman-ya'nın sportif direktörü Rudi Völler'inaçılış konuşmalarıyla başladı.Konferansta 2024 Avrupa FutbolŞampiyonası'nın (EURO 2024) teknikgözlemcileri Rafael Benitez, David Mo-yes, Pat Bonner ve Michael O'Neill'ın ka-tılımıyla organizasyonun teknik ve taktikanalizinin yapıldığı oturum düzenlendi.

18ISTIKLAL-11.qxp_Layout 1  16.09.2024  22:16  Page 1



18 EYLÜL 2024 ÇARŞAMBA

Intel, Amazon Web 
Services için özel 

yapay zeka çipi 
üretecek 

Dünya, yaklaşık  
466 milyon yıl önce 
Satürn'deki gibi bir 

halkaya sahip 
olmuş olabilir 

Şirketten yapılan açıklamada, Intel ve 
AWS'nin çok yıllık, milyarlarca dolarlık bir 
çerçeve kapsamında özel çip tasarımlarına 
ortak yatırım yaptıkları aktarıldı. 

 
Açıklamada, AWS ile genişletilen işbirliği 

kapsamında Intel'in AWS için özel bir yapay 
zeka çipi üreteceği kaydedildi. 

 
Söz konusu işbirliği ile Intel ve AWS'nin 

ABD merkezli yarı iletken üretimini hız
landırma ve Ohio'da canlı bir yapay zeka eko
sistemi oluşturma taahhütlerini vurguladığı 
belirtilen açıklamada, AWS'nin 2015'ten bu 
yana Ohio eyaletinde yaptığı 10,3 milyar 
dolarlık yatırımın yanı sıra Central Ohio'daki 
veri merkezi operasyonlarını genişletmek 
için 7,8 milyar dolar yatırım yapmayı plan
ladığı bildirildi. 

 
Öte yandan Intel'den yapılan bir diğer açık

lamada, ABD Başkanı Joe Biden yönetiminin, 
ABD hükümeti için ileri teknoloji yarı iletken
lerin güvenilir üretimini genişletmeyi 
amaçlayan "Güvenli Bölge" programı kap
samında CHIPS ve Bilim Yasası uyarınca 3 
milyar dolara kadar doğrudan fon sağlaya
cağı aktarıldı.

Avustralya'daki Monash Üniversitesinde 
yapılan araştırmada Dünya'nın geçmişini 
araştırmak üzere meteor kraterleri incelendi. 

 
Araştırmada yaklaşık 466 milyon yıl önce 

büyük bir asteroidin Dünya'nın sınırlarından 
geçerken gelgit kuvveti nedeniyle parçala
narak gezegenin etrafında Satürn'deki gibi 
bir halka sistemi oluşturmuş olabileceği ifade 
edildi. 

 
Bu halkanın Dünya üzerinde gölge oluştu

rarak güneş ışığını engellemiş, bunun da 
küresel soğumaya yol açmış olabileceği belir
tildi. 

 
Monash Üniversitesi Yer, Atmosfer ve 

Çevre Fakültesinden araştırmanın başyazarı 
Profesör Andy Tomkins, yaptığı açıklamada, 
"milyonlarca yıl" boyunca bu halkadan gelen 
malzemenin yavaş yavaş Dünya'ya 
düştüğünü ve jeolojik kayıtlarda gözlemle
nen gök taşı çarpmalarında ani artış 
yaşandığını bildirdi. 

 
Tomkins, "Bu bulguyu daha da ilgi çekici 

kılan şey, böyle bir halka sisteminin potan
siyel iklim etkileri. Bir halka sisteminin küre
sel sıcaklıkları etkilemiş olabileceği fikri, 
Dünya dışı olayların Dünya'nın iklimini nasıl 
şekillendirmiş olabileceğine dair an
layışımıza yeni bir karmaşıklık ekliyor." 
ifadelerini kullandı. 

 
Araştırma, "Earth and Planetary Science 

Letters" dergisinde yayımlandı.

Japonya hükümeti, ülkenin 
batısındaki Osaka metropolünde 
gelecek yıl düzenlenecek EXPO 
2025 Fuarı'na yönelik ulus
lararası ilgiyi artırmayı hede
fliyor. 

Ekonomi Ticaret ve Sanayi 
Bakanlığı açıklamasına göre, 
fuara, EXPO temasına uygun 
olarak "evrenin ve yaşamın 
kökenlerini inceleyen" stant ku
rulacak.Burada, Japonya Ulusal 
Kutup Araştırmaları Enstitüsü 
(NIPR) ekibinin 2000 yılında An
tarktika bölgesinde keşfettiği 
"Mars kayası" ziyaretçilere açıla
cak. 

Tokyo'daki NIPR'da muhafaza 
edilen 13 kilogram ağırlığa sahip 
cisim 29 santimetre uzun
luğunda, 22 santimetre 
genişliğinde, 16 santimetre yük
sekliğinde.Analizlerde, suyla tep
kime sonucu oluşan mineralleri 
içerdiği saptanan kayanın 
"Mars'ta bir zamanlar suyun var 
olduğuna" dair kanıt oluştur
duğu kaydediliyor. 

Öte yandan 2020'de Japonya 
Uzay Araştırma Ajansına (JAXA) 
ait "Hayabusa 2" keşif aracının 
Ryugu asteroitinden çıkardığı 
kumun sergilenmesi planlanıyor. 

 
Fuarın "hayat teması" ile 

bağlantılı 

Eğitim Kültür Spor Bilim ve 
Teknoloji Bakanı Moriyama 
Masahito, yaptığı açıklamada, 
meteor sergisi için "NIPR 
faaliyetleri hakkında bilgi 
edinilmesi için harika fırsat." 
dedi. 

Ekonomi Ticaret ve Sanayi 

Bakanı Saito Ken de "yaşamın 
kökenini göstermesi" açısından 
bu serginin, fuarın "hayat 
teması" ile derinden bağlantılı 
olduğunu söyledi.1969'daki 
"Apollo 12" uzay misyonunda 
çıkarılan bir "Ay kayası"nın, 
1970 yılında düzenlenen Osaka 

EXPO'daki ABD pavyonunda 
sergilenmesi büyük ilgi çekmişti. 

 
EXPO 
EXPO 2025, Osaka kentinin 

kıyısındaki yapay Yumeşima 
Adası'nda "Hayatlarımız için 
geleceğin toplumunu tasarla" 

mottosuyla NisanEylül 2025'te 
düzenlenecek.Japonya, 
Fransa'nın başkenti Paris'teki 
Uluslararası Sergiler Bürosunun 
2018'deki genel kurulunda 
adaylar Rusya ve Azerbaycan'ı 
geride bırakarak EXPO 2025'in 
ev sahibi seçilmişti.

Akademisyenlerin ve öğrencilerin 
yürüttüğü yenilikçi projelerle, ulusal ve 
uluslararası platformlarda önemli 
başarılara imza atılan ÇOMÜ'de, bu 
başarılara bir yenisini daha eklendi. 

Mühendislik Fakültesi Kimya 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Uğur Cengiz'in danışmanlığında, dok
tora öğrencisi Gürkan Akarken'in kaptan
lığında ve mezun öğrenci Gökçe 
Kayatepe'nin katkılarıyla oluşturulan 
"Eko Titans" takımı, TEKNOFEST 2024 
Antalya finalinde "Çevre ve Enerji 
Teknolojileri" kategorisinde geliştirdik
leri "Isı Yalıtımlı ve Kendi Kendini Temi
zleyen Jeopolimer Levha Üretimi" 
projesiyle "Ticarileşme Potansiyeli 
Ödülü"nü kazandı. 

Çevre dostu ve sürdürülebilir özellik
leriyle öne çıkan ve 9 yıllık laboratuvar 
çalışmaları sonucu üretilen jeopolimer 
levhalar (oda sıcaklığında hazırlanan 
kilden malzeme), rakiplerine göre daha 
az karbon salınımı ile üretildi. 

Isı yalıtımı, yanmazlık ve anti bakteriyel 
özellikleriyle dikkati çeken levhaların 
üretiminde Türkiye'nin değerli kay
naklarından olan kaolin ve bor gibi 
madenler kullanıldı. 

 
Tamamen yerli olan jeopolimer lev

halar, üretime geçildiğinde iç mekan 
zeminlerinde, duvarlarda ve mutfaklarda 
kullanılabilecek. 

 
"Enerji tasarrufu sağlayacağımız her 

yere döşenebilir" 
Mühendislik Fakültesi Kimya 

Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Uğur Cengiz, AA muhabirine, üzerinde 
uzun yıllardır çalıştıkları ürünün bor ve 
kaolin madenlerinden üretilen, ev içinde 
ısı yalıtımı, anti bakteriyel ve kendi ken
dini temizleme özelliğine sahip özel bir 
yalıtım malzemesi olduğunu ifade etti. 

Bu ürünün TEKNOFEST'te ödül al
masının ana sebebinin, rakiplerine göre 
yüzde 80 daha az karbondioksit emisy
onu yapması, çevreci ve yeni nesil bir ısı 
yalıtım malzemesi olması olduğunu be
lirten Cengiz, ürünün özelliklerine ilişkin 

şunları söyledi: 
"Farklı renklerde ev içerisinde deko

rasyon olarak döşediğimiz zaman, çay, 
kahve veya süt gibi gündelik kirleticiler 
ile kir tutmayan, temizlenmesinde ekstra 
temizliğe gerek olmayan, aynı zamanda 
ısı yoğuşmasından kaynaklanan bakteri 
oluşumunu engelleyen doğal bir üründür. 
Isı yalıtımı yapacağımız, enerji tasarrufu 
sağlayacağımız her yere döşenebilir. Şu 
anda geleneksel olarak yalıtım, binaların 
dış cephelerine döşenmekte olup binanın 
nefes almasını engellemektedir. Bu da 
bina içinde odaların duvarlarında yoğuş
madan kaynaklı küflenme ve bakteri 
oluşuma neden olmaktadır. Bu ürün bina 
iç tarafına farklı renklerde, dekoratif şek
ilde döşendiğinde hem ısı yalıtımı ve en
erji tasarrufu sağlarken hem de anti 
bakteriyel ve kendi kendini temizleme 
özelliğine sahip bir ürün olacaktır. Bu 
özellikleriyle rakiplerinden farklı. En 
önemli özelliği de çevreci olmasıdır. Oda 
sıcaklığında kürlendiği için yüzde 80'e 
yakın karbondioksit emisyonu daha az 
yapacak. Bu da ileriki zamanlarda karbon 
ofset vergileri ile birlikte rakiplerine göre 
daha ekonomik bir üretim prosesine 
sahip olacağı anlamına gelmektedir” 

Jeopolimer levhaların kendi kendini 
temizleme özelliğine ilişkin bilgi veren 
Cengiz, "Pürüzlü yapısı ve su itici özellik
lerinden dolayı, damla kendi kendine civa 
gibi yüzeyden uzaklaşıyor, uzaklaşırken 
de yüzeydeki tozları götürüyor. Çay, kahve 
veya süt gibi gündelik kirleticilerde yüz
eye yapışmıyor ve dolayısıyla yüzeyi kir
letmiyor. Yapışmayıp yüzeyi cıva damlası 
gibi terk ederken yüzey de kendi kendini 
temizleme özelliğine sahip oluyor." dedi. 

 
Cengiz, bu ürünün TEKNOFEST'te 

"Ticarileşme Potansiyeli Ödülü" aldığını, 
Adana'da TEKNOFEST Şampiyonlar 
Ligi'nde ilk 3'e girme şanslarının 
olduğunu, çalışmaların devam ettiğini, 
1812Teknogirişim Sermayesi Desteği 
Programı ile beraber ticarileştirip daha 
iyi yerlere gelmeyi planladıklarını sözler
ine ekledi. 

 

"Yüzde yüz Türk malı olarak elde 
etmek büyük bir gurur kaynağı" 

Takım kaptanı ve ÇOMÜ Enerji 
Teknolojileri Bölümü doktora öğrencisi 
Gürkan Akarken de ürünün yüksek lisans 
ve doktora tezinin konusunun bir parçası 
olduğunu, TEKNOFEST'te aldıkları ödülle 
çalışmayı pekiştirdiklerini söyledi. 

 
Ürünün, yenilikçi bir malzeme 

olduğunu ve yavaş yavaş ticarileşme 
potansiyelini elde ettiğini belirten 
Akarken, "Ancak zaman içinde farklı özel
liklerini geliştirerek şu andaki sonuç ha
line ulaşmış oldu." dedi. 

Emeklerin sonucunu almanın iyi his
settirdiğini ifade eden Akarken, "Ülkemiz 
adına, piyasaya sürülebilecek bir ürün ya
pabiliyor olmak gerçekten gurur duyucu 
bizim için." diye konuştu. 

Literatürde "jeopolimer" olarak ad
landırılan bu ürüne Türkçeleştirerek 
farklı bir isim koymayı düşündüklerini 
belirten Akarken, "Ürünle ilgili amacımız, 
geleneksel betonu, geleneksel çimento ile 
yapmak yerine çok daha az karbon 

salınımıyla ve yüzde 100 Türk malı olarak 
elde etmek bizim için büyük bir gurur 
kaynağı oldu. Umarız sonuca ulaşır ve 
ülkemizde kullanmaya başlarız. Farklı 
alanlarda, farklı özellikler gösteren ürün
ler var ama bizim gibi kendi kendini temi
zleyen, ısı yalıtımı yapan herhangi bir 
ürün bulunmuyor. O yönüyle de özgün bir 
çalışma." değerlendirmesinde bulundu. 

Eko Titans üyesi ÇOMÜ Kimya 
Mühendisliği Bölümü mezunu Gökçe 
Kayatepe de projeye lisans eğitiminin son 
yılında katıldığını anlattı. 

Kendi kendini temizleyebilme özel
liğine sahip yapı malzemesi ürettiklerini, 
bu yapı malzemesini geliştirmek adına 
volkanik kum ekleyerek ısı yalıtımı özel
liğini de kazandırdıklarını belirten Kay
atepe, "Projeyi belli bir alanda, belli bir 
ölçekte denedik. TEKNOFEST'te de jüriye 
göstermiştik. Bir evin bir odasını 
kapladığımızda ortalama ne kadar 
maliyet çıkacağına dair hesaplamaları da 
yaptık." dedi.

Antarktika'da keşfedilen 
"Mars kayası" Osaka EXPO 

2025'te sergilenecek 

Yeni nesil yerli yalıtım malzemesi 
TEKNOFEST'te ödül getirdi 

Japon araştırmacıların Antarktika'da keşfettiği "Mars kayası"nın ilk kez 
Osaka EXPO 2025 Fuarı'nda halkın izlenimine sunulacağı bildirildi. 
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